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Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.
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YORGANCILAR:
"Üretmek, hiç bu kadar

pahalı ve öngörülemez

olmamıştı"

"AB'nin üçüncü ülkelerle
yaptığı STA'lara Türkiye de 
dahil edilmeli"

"Birlik ve beraberlik içinde
Kurtuluş ve Kuruluş ruhuna
sahip çıkalım"
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KASIM GÜNDEMİ
KASIM 2021
Yıl   : 38
Sayı   : 450

Sahibi
Ege Bölgesi Sanayi Odası adına
Yönetim Kurulu Başkanı
Ender YORGANCILAR

Sorumlu Müdür
Mustafa KALYONCU
Genel Sekreter

Yayın Kurulu
Muhsin DÖNMEZ
Ateş İlyas DEMİRKALKAN
Metin AKDAŞ

Yayın Sorumlusu
Engin TATLIBAL

Yönetim Yeri
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Cumhuriyet Bulvarı
No: 63 - İZMİR
Tel : (0 232) 455 29 00
Faks : (0 232) 425 36 35
  www.ebso.org.tr
KEP Adresi: ebso@hs01.kep.tr

EBSOHABER, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nın aylık kurumsal 
yayın organıdır. EBSOHABER’de 
yayınlanan yazılar kaynak 
gösterilerek alıntı yapılabilir. 
Yazılar aksi belirtilmedikçe 
EBSO’nun resmi görüşünü 
yansıtmaz. İmzalı yazılarda 
ifade edilen görüşler 
sadece yazarlarına aittir.

Reklam Rezervasyon
Engin TATLIBAL
(0232) 455 29 68

Yerel süreli yayın
Baskı Tarihi: 03 Aralık 2021

Grafik - Baskı Öncesi

5632 sokak no: 26 çamdibi / izmir
tel : 232 458 58 09
faks : 232 458 54 04

Baskı

mat. san. tic. ltd. şti.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, maliyetlerde yaşanan artışlarla 
Türkiye’de sanayicilerin ürettikleri ürüne 
fiyat vermekte zorlandıkları bir dönemden 
geçtiklerini söyledi.

06 “AB’nin üçüncü ülkelerle yaptığı STA’lara 
Türkiye de dahil edilmeli”

Kapak

11
12

“Birlik ve beraberlik içinde Kurtuluş 
ve Kuruluş ruhuna sahip çıkalım”

Ulu Önderimiz Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ü vefatının 83’üncü 
yılında özlem ve minnetle andık
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38Üretmek, hiç bu kadar pahalı ve 
öngörülemez olmamıştı!

Esen’den Meclis temennileri

Yorgancılar:  “Stagflasyon
endişesi taşıyoruz”

18
28

Yorgancılar, Bakanlarla bir 
araya geldi

COP26: Uzlaşma mı,
ayrışma mı?

Yorgancılar “Standartlara Yön 
Ver” seminerinde konuştu

Sanayicinin gündemi OSB Kanun 
Taslağı ve enerji maliyetleri

Yorgancılar: “Büyüme modelimizi 
değiştirmemiz gerekiyor”

İzmir İl Emniyet Müdürü Mehmet 
Şahne: “EBSO, ülkemizin ve 
Avrupa’nın en’lerine sahip olan bir 
kuruluş”“AB’nin üçüncü ülkelerle yaptığı 

STA’lara Türkiye de dahil edilmeli”

İzmir ve Brezilya arasında
gönül köprüsü

Ege Bölgesi’nin Ekim ayı ihracatı 
1,516 milyar dolar

Küresel ekonomide belirsizlik 
atmosferi devam ediyor

60 Sanayi üretim endeksi Eylül ayında yıllık 
yüzde 8,9 arttı, aylık yüzde 1,5 azaldı

62 Temel ekonomik göstergeler

58 Eylül’de işsizlik yüzde 11,5

10 EBSO Cumhuriyet kortejinde 
yerini aldı





4 KASIM 2021

Pandemi ile birlikte tedarik zincirinde yaşanan 
kopmalar, küresel ticarete ivme kaybettirdi ve 
hammaddeye ulaşmak, temin etmek oldukça maliyetli bir 
seviyeye ulaştı. Eylül ayında 5.167 olan Baltık Kuru Yük 
Endeksi, Kasım ayında yüzde 47 azalarak 2.759’a geriledi.

Öyle ki, yüksek maliyetlerden kaynaklı üretim 
daralmasına giden sektörler de oldu, daha da maliyetli 
olacağı inancıyla üretimini artırıp, stoklama yöntemini 
seçen de oldu. Küresel ekonomide yaşanan bu gelişmeler 
ülkemize de benzer şekilde yansıdı.

Üyelerimize yönelik yapmış olduğumuz hammadde 
anketinde de bu yansımaları çok net bir şekilde gördük. 
Ankette çıkan sonuçlardan bazıları şöyle:

Üyelerimizin üretim faaliyetlerini sürdürme sürecinde 
ne kadar zor durumda olduklarını, hem yurt dışı hem 
de yurt içi piyasalarda yaşadıkları hammadde temini 
sorunundan görebiliyoruz. Yurtiçinde hammadde 
temininde sıkıntı yaşayanların oranı yüzde 75, yurtdışı 
kaynaklı sıkıntı yaşayanların oranı yüzde 68 olup, üyelerin 
yüzde 56’sı sorunu hem yurt içi hem de yurt dışı kaynaklı 
olarak belirtmektedir. 

Yurt içinde hammadde sıkıntısı yaşayan üyelerimizin 
neredeyse tamamı (yüzde 99’u), aynı doğrultuda 
yurt içindeki fiyat yüksekliğine dikkat çekmektedir. 
Üyelerimizin yüzde 75’i de benzer şekilde yurt dışındaki 
fiyat yüksekliğini işaret etmektedir.

Her üç üyeden biri kullandığı hammaddeye yüzde 
100’ün üstünde, diğer üçte biri yüzde 50-75 arasında 
zam geldiğini ifade etmektedir. Ankete cevap veren 
üyelerin yüzde 86’sına göre de hammaddeye yüzde 50’nin 
üstünde zam geldi.

Hammadde tedarik sıkıntısından kaynaklı üyelerimizin 
üçte biri maliyetlerinin yüzde 25-50 arasında arttığını, 
üyelerimizin yarısından fazlası, yüzde 50’nin üstünde 
maliyet artışı ile karşı karşıya olduğunu teyit etmektedir. 
Maliyetleri artan, hammadde tedarikinde sıkıntı yaşayan 
üyelerimizin yüzde 91’inin benzer şekilde satışları da 

olumsuz etkilenmiştir.
Ülkemiz gerçekleri ile birlikte bu anketi 

değerlendirdiğimizde; hammadde kaynaklı maliyet artışı 
sektörden sektöre değişmekle birlikte, en az yüzde 50’nin 
üstünde olup, yılbaşından bu yana dolar kurundaki yüzde 
60’ları aşan artışı, ÜFE’deki yüzde 46’lık artışı, yüzde 
100’leri aşan enerji zamlarını eklediğimizde gerçek üretim 
maliyetine ulaşılmaktadır. Yılbaşı itibari ile eklenecek yeni 
maliyetlerle birlikte, Türkiye’de üretmek hiç bu kadar 
pahalı ve öngörülemez olmamıştı. Ve en kötüsü de, mala 
fiyatın verilemediği, belirsizliklerin arttığı bir sürecin içinde 
olmamızdır. Peki, hammadde özelinde ne yapılmalı?

1-  Döviz kurundaki volatilitenin kontrol altına alınması, 
enflasyonun düşürülmesi;

2- Yurt içinde ihtiyaç duyulan hammadde yeterliliğinin, 
özel veya kamu kaynaklı üretim ile sağlanması;

3- Hammadde temininde sorun yaşanan sektörlerde 
öncelikle iç piyasanın ihtiyacının giderilip, ihracat için kalan 
kapasitenin gönderilmesi ve hammadde üreticilerinin 
desteklenmesi;

4- İthal edilmek zorunda kalınan hammadde için girdi 
maliyeti konusunda iyileştirmeler yapılması, ek gümrük 
vergilerinin geçici sıfırlanması, navlun desteği verilmesi;

5- Enerji fiyatlarında sanayiciye uygun fiyat politikası 
uygulanması;

6- Yurt içindeki tedarikçi üreticilerin devlet teşvikleri ile 
desteklenmesi;

7- Art niyetli stok yapılması ve arz kısıntısına gidiliyor 
olması ile ilgili denetimlerin daha sıkı yapılması;

8- Tekel konumundaki yabancı sermayeli ara malı 
üreticilerin, Türkiye’de yatırım yapmalarının teşvik 
edilmesi;

9- Gıdada KDV indiriminin geçici bir süre için yüzde 1’e 
düşürülmesi;

10- Çiftçinin teşvik edilmesi, girdi maliyetlerinin 
desteklenmesi, tarımsal ürünlere prim uygulanması faydalı 
olacaktır.

ÜRETMEK, HİÇ BU KADAR PAHALI VE 
ÖNGÖRÜLEMEZ OLMAMIŞTI!

Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

       @EYorgancilar
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Türkiye - AB Karma İstişare 
Komitesi (KİK) 40. Toplantısı, 
TOBB organizasyonunda 

İzmir’de gerçekleştirildi. TOBB 
Yönetim Kurulu Başkanı ve 
Türkiye-AB KİK Eş Başkanı M. Rifat 

Hisarcıklıoğlu, Avrupa Ekonomik 
ve Sosyal Komite Üyesi, Türkiye-
AB KİK Eş Başkanı Peter Clever 
ve Dışişleri Bakan Yardımcısı 
Fatih Kaymakcı’nın katılımlarıyla 
gerçekleşen toplantıya, EBSO 

Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar katıldı.

AB Türkiye Delegasyonu 
Başkanı Büyükelçi Nikolaus Meyer-
Landrut ve Avrupa Ekonomik ve 
Sosyal Komitesi Dış İlişkiler Bölüm 

Türkiye-AB Karma İstişare Komitesi Toplantısında konuşan Yorgancılar:

“AB’nin üçüncü ülkelerle yaptığı 
STA’lara Türkiye de dahil edilmeli”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, TOBB Yönetim Kurulu Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun İzmir programı kapsamında düzenlenen Türkiye - AB Karma İstişare Komitesi 
Toplantısındaki “Türkiye-AB Gümrük Birliği’nin Modernizasyonu” oturumunda yaptığı konuşmada 
“Dünya, AB ve Türkiye’nin mevcut koşulları, Gümrük Birliği anlaşmasının imzalandığı 25 yıl öncesi 
gibi değildir. Gümrük Birliği’nin güncellemeyle güçlendirilmesi de yeterli değildir, onun adil bir hale 

getirilmesi zorunludur ve açık bir ihtiyaçtır” dedi.

GÜNDEM
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Başkanı Dimitris Dimitriadis de 
toplantının katılımcıları arasında yer 
aldı. Avrupa Komşuluk Politikaları 
ve Genişleme Müzakereleri Genel 
Direktör Yardımcısı Maciej Popowski 
ise video konferans yoluyla 
toplantıya iştirak etti.

“Koşullar çok farklı”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar, toplantı 
kapsamında “Türkiye-AB Gümrük 
Birliği’nin Modernizasyonu” 
başlıklı oturumda bir konuşma 
gerçekleştirdi.

Yorgancılar konuşmasında, 
“Türkiye ile AB arasındaki ticareti 
destekleyen Gümrük Birliği, 25 yıl 
önce yürürlüğe girdi. Dünya, AB, 
Türkiye ve küresel ekonomideki 
gelişmeler o günkü koşullardan 
çok farklı durumda. Aynı şartlarla, 
anlaşmaya devam edilmesi 
mümkün değildir” dedi.

Adil bir düzenleme şart
Türkiye’de 20 bini aşkın firmanın 

AB sermayesiyle yönetilmekte 
olduğunu vurgulayan Yorgancılar, 
“Yani rakamlar diyor ki, arada 
çok güçlü bir ticari bağ var. 
Gümrük Birliği’nin güncellemeyle 
güçlendirilmesi de yeterli değildir, 
onun adil bir hale getirilmesi 
zorunludur ve açık bir ihtiyaçtır. 

Çünkü mevcut düzenlemede 
Türkiye’nin, ön koşul olmaksızın 
AB’nin üye olmayan bir ülke ile 
imzaladığı tüm anlaşmaları kabul 
etmek durumunda kalması dış 
ticareti için kısıtlayıcı bir çerçeve 
çizmekte. Türkiye, üçüncü 
ülkelerle yapılan anlaşmalara dahil 
edilmediği için yüksek gümrük 
tarifelerine maruz kalmakta. 
AB’nin üçüncü ülkelerle yaptığı 
serbest ticaret anlaşmaları sürecine 
ülkemizin de dahil edilmesini 
istiyoruz” diye konuştu.

Yorgancılar, “Birlik üyesi 
ülkelerin, 2001 yılından bu yana 
üçüncü ülke TIR’larına kota 
uygulaması getirmeleri Türkiye’yi 
mağdur ediyor. Zira, Türkiye 
Gümrük Birliği’ne rağmen söz 
konusu kotalara maruz kalıyor ve 
karayolu kotalarının kaldırılması 
gerekiyor” ifadesini kullandı.

“Gümrük Birliği’nin 
modernizasyonuna 
ihtiyaç var”
TOBB Başkanı ve Türkiye-

AB Karma İstişare Komitesi Eş 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
da konuşmasında KİK'in 
Türkiye Kanadı’nın Türkiye'nin 
AB ile ilişkilerinin her zaman 
güçlü bir destekçisi olduğunu 
ifade etti. Hisarcıklıoğlu, “Yeşil 

Mutabakat süreci, Gümrük Birliği 
modernizasyonu gündemini kökten 
değiştirecek bir yapıdadır. AB, 
Türkiye'nin bir numaralı ticaret 
ortağıdır. Türkiye de AB’nin 
altıncı büyük ticaret ortağıdır. 
Ticaretimizin çoğu kara taşımacılığı 
ile yapılmaktadır. Hem AB’ye 
giden hem de AB’den gelen ticaret 
hatlarımız, transit kotalarıyla karşı 
karşıyadır. Bu da, hem maliyetler 
ve hem teslimat sürelerini olumsuz 
etkilemektedir. Bu konunun çözümü 
için de yine desteğinize ihtiyacımız 
var” dedi.

“Olumlu gündem
devam etmeli”
Dışişleri Bakan Yardımcısı 

ve Avrupa Birliği (AB) Başkanı 
Büyükelçi Faruk Kaymakcı ise 
“Gümrük Birliği’nin güncellenmesi 
gerekiyor. Bugünkü uygulamalarda 
asimetriler var ve ticaret açısından 
pürüze neden olan noktalar var. 
Ama AB ve Türkiye arasındaki 
olumlu gündemin devam ettirilmesi 
için önemli. Üst seviye toplantıların 
yapılması önemli. Özellikle politik 
sebeplerle üyelik sürecimizin 
beklemeye alınması ne yazık ki 
bizim için motivasyonu düşüren bir 
uygulama oldu” diye konuştu.

Türkiye-AB Karma İstişare 
Komitesi Eş Başkanı Peter Clever, 

GÜNDEM
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ülkelerin yaşadığı tüm güçlüklere 
rağmen iletişim kanallarını açık tut-
mak zorunda olduklarını belirtirken, 
AB Türkiye Delegasyonu Başkanı 
Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut 
de İzmir'de bulunmaktan duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek, top-
lantının verimli geçmesini temenni 
etti.

Hisarcıklıoğlu İzQ’yu gezdi
TOBB Başkanı M. Rifat Hisar-

cıklıoğlu; Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar ve İzmir Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut 
Özgener ile birlikte İzmir’in ulus-
lararası inovasyon ve girişimcilik 
kentine dönüşüm sürecine destek 
vermek üzere kurulan ve yapım 
aşaması devam eden İzQ Giri-
şimcilik ve İnovasyon Merkezi’ni 
inceledi. 2022 yılının Ocak ayında 
açılması planlanan merkezin İzmir’e 
olduğu kadar Türkiye’nin inovas-
yon kültürüne de önemli katkılar 
yapacağını belirten Hisarcıklıoğlu, 
projeyi hayata geçiren Yorgancılar 
ve Özgener’e teşekkür etti.

Hisarcıklıoğlu’nun İzmir Valisi 
Yavuz Selim Köşger’e ziyaretinde 
de İzmir’i girişimcilik ve inovasyon 
kenti yapma vizyonuyla hayata 
geçirilen çalışmalar değerlendirildi.

TÜGİAD ile İzmir buluşması
Hisarcıklıoğlu ve Yorgancılar, 

İzmir programı kapsamında Türkiye 
Genç İş İnsanları Derneği (TÜGİ-
AD) Başkanı Nilüfer Çevikel ve 
TÜGİAD İzmir Şubesi üyeleri ile bir 
araya geldi. TÜGİAD Ege Şubesi 
Ekonomik Değerlendirme Toplan-
tısı’na katılan heyet, dernek üyesi 
iş insanlarıyla istişarede bulundu. 
Toplantıda TÜGİAD Başkanı Nilüfer 
Çevikel, dernek çalışmaları hakkın-
da bilgi verdi.

Hisarcıklıoğlu ve Yorgancılar, 
İzmir programında son olarak 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, İZTO 
ve İZKA ortaklığıyla hayata geçiri-
len Gezici Dijital Karavan tanıtım ve 
açılış törenine katıldı.

TOBB Yönetim Kurulu Başkanı Hisarcıklıoğlu, açılış hazırlıklarının 
devam ettiği İzQ Girişimcilik ve İnovasyon Merkezi’ni inceledi.

TOBB Yönetim Kurulu Başkanı Hisarcıklıoğlu’nun İzmir Valisi 
Yavuz Selim Köşger’i ziyaretine EBSO Meclis Başkanı Salih Esen ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar katıldı.

TÜGİAD Ege Şubesi Ekonomik Değerlendirme Toplantısında güncel 
ekonomik gelişmelere ilişkin değerlendirmelerde bulunuldu.

Gezici Dijital Karavan tanıtım ve açılış törenine TOBB Yönetim 
Kurulu Başkanı Hisarcıklıoğlu ile EBSO Meclis Başkanı Salih Esen ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar katıldı.
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Cumhuriyetimizin 98’inci yılını coşku ve heyecanla kutladık

EBSO Cumhuriyet Kortejinde yerini aldı

Türkiye Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 98’inci yılı, İzmir’de törenlerle 
kutlandı. Kutlamalar kapsamında 29 Ekim günü Kordonboyu ve 
Cumhuriyet Meydanı’nda düzenlenen kortej yürüyüşüne Ege Bölgesi 

Sanayi Odası Yönetim Kurulu ve Meclis Üyeleri de katıldı.
Kentte 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı kutlamaları sabah saatlerinde 

başladı. İzmir Valiliği’ndeki törenin ardından Cumhuriyet Meydanı’nda 
düzenlenen resmi geçitle bayram coşkusu tüm İzmir’e yayıldı. Törenin 
başlangıcında İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger, Ege Ordusu ve Garnizon 
Komutanı Orgeneral Ali Sivri ve İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç 
Soyer, vatandaşların bayramını kutladı.

Kutlamanın ardından resmi geçit töreni gerçekleştirildi. Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu ve Meclis Üyeleri, Cumhuriyetimizin Kurucusu 
Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk’ün “Her fabrika bir kaledir” sözünün 
yazılı olduğu EBSO pankartıyla kortejdeki yerlerini aldı. Türk bayraklarıyla 
geçit törenine katılan sanayicilere vatandaşlar da alkışlarıyla destek verdi.

Cumhuriyet Bayramı kutlamaları kapsamında ayrıca İzmir Valiliği 
tarafından çelenk sunma töreni düzenlendi. Cumhuriyet Meydanı’ndaki 
törende EBSO Meclis Başkan Yardımcısı Hakkı Attaroğlu ile Yönetim Kurulu 
Üyeleri Ateş İlyas Demirkalkan ve Aytekin Öztaş, Atatürk Anıtı’na çelenk 
sundu.

29 Ekim Cumhuriyet Bayramı Kortejine katılan EBSO Yönetim Kurulu ve Meclis Üyeleri, İzmir 
protokolü ve vatandaşlarla birlikte Cumhuriyetin 98’inci yıldönümü coşkusuna ortak oldu.

GÜNDEM

Cumhuriyet Bayramı kutlamaları kapsamındaki resmi geçit törenine 
EBSO Yönetim Kurulu ve Meclis Üyeleri katıldı.

EBSO Meclis Başkan Yardımcısı Hakkı 
Attaroğlu ile Yönetim Kurulu Üyeleri 
Ateş İlyas Demirkalkan ve Aytekin Öztaş, 
Atatürk Anıtı’na çelenk sundu.
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Türkiye Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 98. yıldönümü 
nedeniyle bir mesaj yayınlayan Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 

“Düşünün ki; nerdeyse yarım asır boyunca birbiri ardına 
büyük savaşlarla ve isyanlarla uğraşmış, dış güçlerin 
sömürülerine maruz kalmış, siyasi ve ekonomik olarak 
köşeye sıkıştırılmış, en nihayetinde de işgal edilerek 
parçalanmış bir imparatorluktan, sadece dört yıl gibi 
bir sürede modern ve laik bir hukuk devletine haiz 
bir Cumhuriyet yaratıyorsunuz. Bu Cumhuriyeti de, 
o zamanın dünyasında lider sayılan ülkelerde bile 
göremiyorsunuz. Cumhuriyeti, modernleşme devrimleri 
ve ekonomik-sosyal kalkınma ile taçlandırıyorsunuz. 
Ve hasta adam denilirken, artık bulunduğu coğrafyaya 
rol model olan bir ülke yaratıyorsunuz. İşte bugün, 
98. yılına erişmenin haklı gururunu yaşadığımız 
Cumhuriyetimizi dünya tarihinin eşsiz zaferlerinden biri 
olarak görmemiz tam olarak da bu destansı kazanımları 
sayesindedir” dedi.

Tarihi sorumluluk
Atalarımızın büyük bedeller ödeyerek elde ettiği bu 

zaferin, biz torunları için büyük bir şans olmasının yanı 
sıra, bu zaferi gelecek kuşaklara taşımak gibi çok ciddi 
bir tarihi sorumluluk da yüklediğinin altını çizen Başkan 
Yorgancılar  “Zira günümüzde tıpkı 1900’lerin başında 
olduğu gibi ciddi bir küresel değişime 
tanıklık ediyor ve bu değişimin hem siyasi 
hem de ekonomik sancılarını derinden 
hissediyoruz. Bu zorlu günlerden geleceğe 
emin adımlarla yürümeyi başaranlar 
ise barışa, eğitime, adalete, insana, 
kısacası akıl ve bilim ışığında modernliğe 
sahip çıkanlar oluyor. Bu değerlere 
sahip çıkamayanlar ise hemen komşu 
coğrafyamızda örneklerinin bolca olduğu 
üzere, orta çağı aratmayan, kadının adının 
olmadığı vahşi bir düzene sahne oluyor” 
diye konuştu.

“Reçete Kurtuluş ve Kuruluş ruhunda”
Birlik ve beraberliğimizi korumanın olmazsa 

olmazımız olduğunu vurgulayan Başkan Yorgancılar 
şunları söyledi:

“Sözün özü; ülkemiz içinden geçtiği zorlu 
dönemdeki reçetesini yine kendi özünde, Kurtuluş ve 
Kuruluş ruhunda taşıyor. Yeter ki; birlik ve beraberlik 
içinde bu ruha ebediyen sahip çıkabilelim. Bu vesileyle, 
29 Ekim Cumhuriyet Bayramımızı kutluyor, var 
oluşumuzu borçlu olduğumuz bu zaferin mimarı ulu 
önder Mustafa Kemal Atatürk, silah arkadaşları ve tüm 
atalarımızı minnetle ve saygıyla anıyorum.”

Başkan Yorgancılar’dan Cumhuriyet Bayramı’nda anlamlı mesaj

“Birlik ve beraberlik içinde Kurtuluş 
ve Kuruluş ruhuna sahip çıkalım”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Ülkemiz içinden geçtiği zorlu dönemdeki 
reçetesini yine kendi özünde, Kurtuluş ve Kuruluş ruhunda taşıyor. Yeter ki birlik ve 

beraberlik içinde bu ruha ebediyen sahip çıkabilelim” dedi.
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Ulu Önderimiz Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ü 
vefatının 83’üncü yılında 
özlem ve minnetle andık

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 

Yorgancılar “Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk, karanlık 

bir dönemi aydınlığa 
dönüştüren devrimleri ile 

bugüne de ışık tutmaya, 
rehber olmaya devam 

ediyor. Bir asır 
önce olduğu gibi 

bugün de manevi 
mirasıyla ülkemizi 

aydınlatma 
başarısını 
gösteren 

gerçek bir 
deha” dedi.

EBEDİYEN,
ATAMIZIN 

AYDINLIĞININ
İZİNDE
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Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ün vefatının 
83’üncü yıldönümü nedeniyle bir mesaj 

yayınlayan EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar “Yüzyıla imzasını atan bir Önder. 
Dünya liderlerinin önünde saygıyla eğildiği, 
coğrafyasına rol model olan, kısa ömrünü 
bu topraklara adayan, yokluktan bağımsız ve 

uygar bir toplum inşa eden bir mücadelenin 
kahramanı. Üstelik, maddi, manevi yaşadığı 
her türlü zorluğa ve en kritik anlarda bedenen 
geçirdiği rahatsızlıklara rağmen pes etmeyen 
bir karakter” diye konuştu.

Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk’ün, 
karanlık bir dönemi aydınlığa dönüştüren 
devrimleri ile bugüne de ışık tutmaya, rehber 
olmaya devam ettiğini hatırlatan Yorgancılar, 
“Bir asır önce olduğu gibi bugün de manevi 
mirasıyla ülkemizi aydınlatma başarısını 
gösteren gerçek bir deha. Dünyanın içinden 
geçmekte olduğu değişim ve dönüşüm süreci, 
böyle bir dehanın rehberliğini dünden daha 
önemli kılmaktadır. İzmirli sanayiciler olarak; 
‘Özgürlük ve bağımsızlık benim karakterimdir’ 
diyen, akıl ve bilim yolunu seçen, eğitimi esas 
alan, vatanını çok seven, çok okuyan, çok 
çalışan ATATÜRK’ün ilkelerine ve mirasına her 
zamankinden daha sıkı sarılarak, bu yüzyılda da 
Ona layık olmaya çalışacağız” dedi.

Başkan Yorgancılar şunları söyledi:
“Atamızın, ‘Çalışmadan, yorulmadan ve 

üretmeden, rahat yaşamak isteyen toplumlar; 
evvela haysiyetlerini, sonra hürriyetlerini daha 
sonra da istiklal ve istikballerini kaybetmeye 
mahkûmdurlar’ sözünün gereği doğrultusunda, 
her birimizin üzerimize düşen sorumluluğu 
bundan sonra da yerine getireceği inancıyla, 
vefatının 83. yılında aziz hatırasını saygıyla ve 
minnetle anıyorum.  Ruhu şad olsun.”

EBSO Meclis Başkanı Salih Esen ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, Atatürk'ün vefatının 
83. yıldönümü nedeniyle Cumhuriyet Meydanı’nda 
düzenlenen törene katılarak anıta çelenk sundu.
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İzmir ve Brezilya arasında
gönül köprüsü

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar, 
coğrafi uzaklığa 
rağmen Brezilya ile 
Türkiye arasında 
bir gönül köprüsü 
olduğunu belirterek 
bu durumun ticari ve 
ekonomik ilişkilerin 
gelişimine de yansıması 
için işbirliğine hazır 
olduklarını söyledi.

Brezilya’nın Ankara 
Büyükelçisi Carlos 
Martins Ceglia, EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ı 
ziyaret etti. Büyükelçilik 
Ticaret ve Yatırım 
Bölüm Başkanı 
Marcio Eduardo 
Gayoso ve Brezilya İzmir Fahri 
Konsolosu Ali Tamer Bozoklar’ın 
da katıldığı görüşmede Brezilya 
ile İzmir arasındaki ekonomik 
ilişkilerin geliştirilmesi konusunda 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Türkiye’den 
zamanında tedarik
Toplantıda Brezilya ile Türkiye 

arasındaki ticareti geliştirecek her 
türlü adımı atmaya hazır olduklarını 
belirten Yorgancılar, “Türkiye ve 
Brezilya, coğrafi uzaklığa rağmen 
sürekli iyi ilişkiler içinde bulunan 
iki ülke. Bu dostluğun ticari ve 
ekonomik ilişkilerin gelişimine de 
yansıması için üzerimize düşeni 
yapmaya hazırız” dedi.

Pandemi sürecinde dış ticarette 
nakliye ve navlun ücretlerinde ciddi 
artışlar meydana geldiğini ifade 
eden Yorgancılar, “İzmir ve genel 
olarak Türkiye ile Brezilya arasında 

var olan ticaret düşünüldüğünde 
bu çok önemli bir konu. Çin’in 
konteynerleri limanlarında 
bekletmesi, var olan konteyner 
krizinin en önemli sebeplerinden 
biri. Ayrıca dünyanın en büyük 
deniz lojistik firmalarından birinin 
pandemi döneminde azalan ticaret 
trafiğini bahane ederek gemilerini 
kiradan çekmesi de üretilen 
ürünlerin beklemesine sebep 
oldu. Ayrıca Afrika’nın batısında 
boş konteynerler bekliyor ve bu 
durum Batı dünyasına konteyner 
transferinde sıkıntı yaratıyor” diye 
konuştu.

Uzak doğuda dolan üretim 
kapasitesinin bu bölgeden yapılan 
teslimat sürelerini 6-7 aylara kadar 
uzattığını dile getiren Yorgancılar, 
“Türkiye bu konuda öne çıkan 
bir ülke. Aldığımız siparişler 
en geç 1,5-2 ay içinde teslim 
ediliyor. Bu durum da ülkemizin 
ihracatını olumlu yönde etkiliyor. 

Bu bağlamda Türkiye’nin tedarik 
konusunda ilk akla gelen ülke 
olması gerekiyor” ifadesini kullandı.

MERSOCUR Birliği ile 
avantajlı ticaret
Ülkesinin ticari ve ekonomik 

yapısı hakkında bilgi veren 
Brezilya Büyükelçisi Ceglia ise 
Sao Paulo’nun GSYH’sinin tek 
başına Arjantin’in GSYH’sine eşit 
olduğunu, Sao Paulo ve Rio de 
Janeiro’nun toplam nüfusunun 
40 milyonu geçtiğini söyledi. 
Ceglia, “Brezilya’nın doğu ve 
güney bölgelerinde çok önemli 
ticari pazarlar var. Coğrafi olarak 
Türkiye’nin yaklaşık on katı kadar 
büyük olduğu için Brezilya’yı daha 
genel bir şekilde değerlendirmek 
doğru olacaktır. Üyesi olduğumuz 
MERCOSUR Birliği sayesinde sınır 
komşumuz olan on ülke ile avantajlı 
ticaret ortamı söz konusu” diye 
konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar, “Bi-
zim üretim dokumuz, 
işsizliği aşağı çekebi-
lecek bir model ortaya 
koymuyor. Büyüyen bir 
ülkede işsizliğin aşağı 
inmesi gerekiyor. An-
cak büyümeye rağmen 
işsizlik oranımız yüzde 15-16 seviye-
lerinde” dedi.

Ege Ekonomiyi Geliştirme 
Vakfı’nın (EGEV) sekretaryasını yü-
rüttüğü İzmir Başkanlar Kurulu’nun 
Kasım ayı toplantısı, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’nın ev sahipliğinde 
çevrimiçi olarak gerçekleştirildi. 
Toplantının açılış konuşmasını ya-
pan EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Cumhuriyetin 
yüzüncü yılına yaklaşırken ‘Nasıl 
bir Türkiye istediğimizi gösteren 
büyük resmin’ konuşulması gerek-
tiğini söyledi.

İnsani gelişmişlik
Ülke olarak odaklanılması gere-

ken konuları sıralayan Yorgancılar, 
“Bu noktada birinci olarak insani 
gelişmişlik düzeyimizi 
yükseltme mecbu-
riyetimiz var. İkinci 
önemli konu olarak, 
eğitim sistemimizde 
kapsamlı bir dü-
zenleme yapmamız 
gerekiyor. Bu konu, 
insani gelişmişlik 
açısından da önem 
taşıyor. Öğrenme 
kalitemiz çok düşük 
ve ezbere dayalı bir 
sistem var. Bunların 

yanında hukuk konusunu çözme-
miz gerekiyor. Yatırım yapmak için 
Türkiye’ye gelen bir kişinin hukuk 
ve adalet konusunda güven hisset-
mesi gerekiyor” dedi.

“Büyüme var ama 
işsizlik düşmüyor”
Türkiye’nin belirli bir seviyede 

büyüdüğünü, ancak işsizliğin bu 
büyümeye paralel olarak düş-
mediğini vurgulayan Yorgancılar, 
“Türkiye olarak büyüme modelimizi 
mutlaka değiştirmemiz gerekiyor. 
Büyüyen bir ülkede işsizliğin aşağı 
inmesi gerekiyor. Ancak yılsonu 
itibariyle yüzde 9-10 oranında bek-
lenen büyümeye rağmen işsizlik 
oranımız yüzde 15-16 seviyelerinde. 
Bizim üretim dokumuz, işsizliği 
aşağı çekebilecek bir model ortaya 
koymuyor. Türkiye bu tabloda 

Tayvan ve Vietnam gibi fason ile 
‘miktar odaklı’ üretim yapan bir 
ülke manzarası çiziyor. Yani miktar 
artıyor olsa da birim başı değer 
azaldı” diye konuştu.

Günümüz şartlarında Türki-
ye’nin menfaatlerinin her şeyin 
önünde olduğunu dile getiren 
Yorgancılar, “İktidar ve muhalefet 
bir araya gelip bütün bu saydığı-
mız konuları konuşuyor olsalar, bu 
ortak akıl sağlanabilse çok daha iyi 
bir noktaya gelebileceğiz” ifadesini 
kullandı.

Toplantının moderatörlüğünü 
yapan EBSO Meclis Başkanı Salih 
Esen ise Organize Sanayi Bölgeleri 
Kanunu’nda yapılması öngörülen 
değişikliğin OSB’lerin kuruluş man-
tığına aykırı olduğunu belirterek, 
konunun gündemde tutulması için 

gösterdikleri çaba ne-
deniyle İzmir Başkan-
lar Kurulu üyelerine 
teşekkür etti.

EGEV Yönetim Ku-
rulu Başkanı Mehmet 
Ali Susam da 8-12 
Kasım tarihleri arasın-
da “Yeşil Bir Gelecek 
İçin: Şimdi” başlığıy-
la düzenlenen Ege 
Ekonomik Forum’a 
destek veren herkese 
şükranlarını sundu.

İzmir Başkanlar Kurulu Toplantısı EBSO ev sahipliğinde düzenlendi

Yorgancılar: “Büyüme modelimizi 
değiştirmemiz gerekiyor”
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

“Standartlara uygun üretim 
yapabilmek; ortak bir dilde 
buluşmak ve çok rahat 
anlaşmak gibidir. Küresel 
ticaretin çok büyük bir bölümü 
doğrudan standartlardan 
etkilenmektedir” dedi.

EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
Türk Standartları Enstitüsü 
(TSE) tarafından düzenlenen 
“Standartlara Yön Ver” başlıklı 
seminerin açılış konuşmasını 
gerçekleştirdi.

Konuşmasında 
standart kavramının sanayi 
kuruluşlarında Ar-Ge kültürünün 
gelişmesine önemli katkılar 
sağladığını belirten Yorgancılar, “Bu 
durum önce ürüne, sonra üretime, 
firmaya ve ülke ekonomisine pozitif 
getiri anlamı taşıyor. Odaklanılması 
gereken husus da buradadır. Çünkü 
zaman zaman istenilen standartlara 
uyum sağlamak, maddi ve manevi 
anlamda meşakkatli olabiliyor. 
Firmalarımız veya çalışanlar bu 
kapsamda süreci yavaşlatıyor da 
olabilir. Ancak, sonuçta mutlaka 
ekonomik bir kazanım elde edildiği 
unutulmamalıdır” dedi.

“Standartlara uyum, 
GSYH’ye doğrudan etki 
ediyor”
Yapılan çalışmalar sonucunda 

standart kullanımının Avrupa 
gayrisafi yurtiçi hasılasını yüzde 1 
artırdığı sonucuna ulaşıldığını ifade 
eden Yorgancılar, “Özellikle yaz 
dönemlerinde sık rastladığımız; 
ihracatta istenilen standartlarda 

üretimi yapılmadığı için geri 
gönderilen tonlarca meyve ve 
sebzeye tanık oluyoruz ki, bu 
gibi kaynakların heba olmasına 
izin verilmemelidir. O nedenle, 
standartlara uygun üretim 
yapabilmek; ortak bir dilde 
buluşmak ve çok rahat anlaşmak 
gibidir. Küresel ticaretin çok 
büyük bir bölümü doğrudan 
standartlardan etkilenmektedir. O 
nedenle de, standartlar ticaretin 
artmasını destekler. Şartlar çok net 
olduğu için üreticiler ve tüketiciler 
açısından yol göstericidir ve güven 
unsurudur” diye konuştu.

Firmaların gerekli standartları 
sağlayamadıklarında uluslararası 
pazara girme şanslarının 
bulunmadığını dile getiren Başkan 
Yorgancılar, “Sağlandığı takdirde 
ise pazardan pay alırken, hem 
zaman avantajı, hem de maliyet 
tasarrufu ile dolaylı fayda da elde 
ediliyor. Yine yapılan çalışmalar, 

standartların işgücü verimliliğini 
olumlu yönde etkilediğini 
göstermektedir ki, bu da yine 
direkt ürüne ve firmaya pozitif 
katkı anlamına gelmektedir” 
ifadesini kullandı.

2018-2022 dönemi Türk 
Standartları Enstitüsü Stratejik 
Planı’nda yer alan sanayi 
vurgusu için teşekkür eden 
Yorgancılar, “Biz Sanayi 4.0’ı 
konuşurken, Sanayi 5.0 ile 
küresel ekonomi başka bir yöne 
evrilmektedir ve uluslararası 
standartlar değişmektedir. Bu 
anlamda TSE’nin çalışmaları, 
yön göstericiliği, destekleri çok 
kıymetlidir. Maliyetlerde üretici 
lehine yapılacak düzenlemelerle 
standartlara uyumu 
hızlandırmış olacağız” dedi.

“EBSO öncü Oda”
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 

kurumsal gelişim açısından 
standartları çok önemseyen ve 
bunun gereklerini yerine getiren 
öncü bir kurum olduğunu da 
hatırlatan Yorgancılar, “Bu 
kapsamda 1995 yılında ISO 9000 
Kalite Sistemi’ni benimseyen ilk 
Odayız. 2011 yılında 10002 Müşteri 
Memnuniyeti Yönetim Sistemi ve 
27001 Bilgi Güvenliği Yönetim 
Sistemi’ni hayata geçiren ilk 
beş Odadan biriyiz. Uluslararası 
Akredite Olmuş ilk Odalardan 
biriyiz. 2016 yılında ISO 45001 İş 
Sağlığı ve Güvenliği belgesini aldık. 
Bu anlamda, standardizasyonun 
kurumsal gelişime kattığı 
faydalara da yakından tanığız. 
O nedenle, biz de ‘Standartlara 
Yön Ver’ kampanyasını gönülden 
destekliyoruz” diye konuştu.

Yorgancılar “Standartlara Yön Ver” seminerinde konuştu

“EBSO, standartlar konusunda 
öncü bir kurum”
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Yorgancılar ve Kılıç, İzmir ve Buca’nın 
ekonomik yapısını değerlendirdi
Buca Belediye Başkanı Erhan 
Kılıç, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. Başkan 
Yorgancılar toplantıya ilişkin 
olarak “Buca Belediye Başkanımız 
Erhan Kılıç’ın ziyaretinden 
memnuniyet duydum. İzmir’imizin 
ekonomik ve sosyal yapısına ilişkin 
paylaşımlarda bulunduğumuz 
görüşmemizde işbirliği olanaklarını 
değerlendirdik” dedi.
Buca Belediye Başkanı Kılıç ise 
“Ülke ve kent ekonomisinden 
Buca’mızın ekonomik yapısına 
kadar geniş bir yelpazede sohbet 
imkânımız oldu. Misafirperverlikleri 
için kendilerine teşekkür 
ediyorum” diye konuştu.

İzmir Milli Eğitim Müdürü Yentür’den 
Yorgancılar’a nezaket ziyareti
İzmir Milli Eğitim 
Müdürü Dr. Murat 
Mücahit Yentür, 
Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a nezaket 
ziyaretinde bulundu. 
Görüşmede mesleki 
eğitimin geliştirilmesi 
konusunda 
yapılabilecek 
çalışmalar hakkında 
görüş alışverişinde 
bulunuldu. Toplantıya 
EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan 
Yardımcısı H. İbrahim 
Gökçüoğlu da katıldı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger 

Başkanlığındaki heyet ile birlikte İzmir 
Milletvekili ve Ak Parti Genel Başkan 
Vekili Binali Yıldırım'ı ziyaret etti.

Ziyarette Tır Gümrüğü'nün yeni 
lokasyonu ve Aliağa Organize Sanayi 
Bölgesi'nin genişleme alanı konuları 
görüşüldü.

Binali Yıldırım’ın sanayicilerin 
konularına gösterdiği her zamanki 
ilgi ve yapıcı tutumdan duyduğu 
memnuniyeti belirten EBSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Yorgancılar, “Tır 
Gümrüğü'nün Kemalpaşa Lojistik 
Köyünde konumlanmasıyla ilgili proje 
sunumunu gerçekleştirdik. Aliağa 
Organize Sanayi Bölgemizin genişleme 
alanı talebini de kendilerine aktardık. 
Her zamanki yapıcı tutum ve destekleri 
nedeniyle Sayın Binali Yıldırım başta 
olmak üzere değerli milletvekillerimize 
teşekkür ediyorum” diye konuştu.

Yorgancılar Binali Yıldırım’a 
sanayicilerin konularını aktardı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir’de temaslarda bulunan 
Cumhurbaşkanı Başdanışmanı ve AK Parti Genel Başkan Vekili Binali Yıldırım, Tarım ve Orman 

Bakanı Bekir Pakdemirli ve Gençlik ve Spor Bakanı Mehmet Muharrem Kasapoğlu ile bir araya geldi.
Yorgancılar, Binali Yıldırım ve Bakanlarla sanayicilerin güncel ekonomik gelişmelere ilişkin 

konuları hakkında bilgi verdi. 

Yorgancılar, Bakanlarla bir araya geldi
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Yorgancılar, sanayicilerin konularını MHP Genel 
Başkan Yardımcısı Karakaya ile paylaştı
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı Salih Esen, Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri, Milliyetçi Hareket 
Partisi Genel Başkan Yardımcısı 
Mevlüt Karakaya ile bir araya geldi.
Karakaya ve beraberindeki heyet, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası ve İzmir 
Ticaret Odası tarafından ağırlandı. 
İZTO ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
görüşmede Başkan Yorgancılar, 
pandeminin mevcut aşamasında 
EBSO üyesi sanayicilerin konularını 
ve çözüm önerilerini Karakaya ile 
paylaştı.
EBSO ve İZTO Meclis Başkanları, 
Yönetim Kurulu Başkanları ve Yönetim 
Kurulu Üyelerinin katılımlarıyla 
gerçekleşen görüşmede güncel 
ekonomik gelişmelere yönelik 
değerlendirmelerde bulunuldu.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı Salih Esen ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
İzmir Cumhuriyet Başsavcılığı’na atanan Mustafa Öztürk’e hayırlı olsun ziyaretinde bulunarak yeni 

görevinde başarı dilediler.

Esen ve Yorgancılar, İzmir Cumhuriyet Başsavcılığı’na 
atanan Öztürk’e başarı dileklerini iletti
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İzmir Balıkçılık Çalışma Grubu, Başkan 
Yorgancılar’a sektörün konularını iletti

İzmir Balıkçılık Çalışma Grubu Başkanı Mehmet Şahin Çakan ve Çalışma Grubu Üyeleri, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar'ı ziyaret etti. Balıkçılık ve su ürünleri sektörünü ortak bir 

platformda bir araya getirmek amacıyla kurulan İzmir Balıkçılık Çalışma Grubu’nun ziyaretinde 2022 projeleri, 
sektörün gelişmesine yönelik işbirliği olanakları, sektörün sorunları ve çözüm önerileri konuşuldu.

Yorgancılar Türkiye-Yunanistan Turizm Forumu ve 
Turizm Karma Komisyonu Toplantısı açılışına katıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Türkiye-
Yunanistan 9. Turizm Forumu ve 
4. Turizm Karma Komisyonu Toplantısı 
açılışına katıldı.

T.C. Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet 
Nuri Ersoy ve Yunanistan Kültür Bakanı Vasileios 
Kikilias’ın katılımıyla gerçekleştirilen zirvede 
pandemi sürecinde turizm sektöründe kriz yönetimi, 
Türkiye ile Yunanistan’ın kültür ve turizm alanında hayata 
geçirebilecekleri potansiyel işbirlikleri ve Ege Denizi özelinde 
yapılabilecek ortak çalışmalar ve destinasyon planları konuşuldu.

GÜNDEM
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Moda dünyasının önde gelen 
profesyonellerini İzmir’de 
buluşturan IF Wedding 

Fashion fuarı açıldı. Alanında 
dünyanın en önemli buluşmaları 
arasında yer alan ve 15’inci kez 
sektörü bir araya getiren fuarın 
açılış törenine Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Muhsin Dönmez katıldı.

IF Wedding Fashion İzmir’de 
yabancı katılımcılarla beraber 
başta İzmir ve İstanbul olmak 
üzere Adana, Ankara, Bursa, 
Gaziantep, Kocaeli, Konya ve 
Sakarya’dan yerli katılımcılar da 
yer aldı. Amerika, İran, İngiltere, 
Kanada, Katar ve Lübnan’dan gelen 
firmalar ürünlerini sergileyerek yerli 

firmalarla da iş görüşmeleri yapma 
fırsatı buldu. Toplamda 195 katılımcı 
fuarda ürünlerini sergilerken 

dokuzu solo, üçü özel, üçü karma 
ve Gelinlik Tasarım Yarışması olmak 
üzere toplam 16 defile yapıldı.

IF Wedding Fashion
                             15’inci kez açıldı

İzmir Valiliği İl Göç İdaresi tarafından düzenlenen “Ekonomide Uyum ve İş Dünyası Buluşmaları” 
kapsamında, Türkiye’de geçici koruma ve uluslararası koruma statüsünde bulunan 192 ülkeden 4,8 
milyon yabancının ekonomik hayata katılımı konusu konuşuldu. Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Üyesi Ateş İlyas Demirkalkan, toplantıda “Geçici ve Uluslararası Koruma Altındaki Kişilerin 
Ekonomik Hayata Katılımları” başlıklı oturuma katılarak bir sunum yaptı.

Geçici ve uluslararası koruma 
statüsünde bulunanların ekonomik 
hayata katılımları konuşuldu
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Ege Bölgesi Sanayi Odası, 
Özbekistanlı makina 
sanayicilerinden oluşan heyeti 

ağırladı. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı H. İbrahim 
Gökçüoğlu tarafından karşılanan 
ve EBSO üyesi sanayicilerle ikili 
görüşmeler gerçekleştiren heyet, 
İzmir’de makina sektöründe faaliyet 
gösteren üretim tesislerini de gezdi.

“Daha çok çaba 
harcamalıyız”
Semerkant Bölgesi Birinci 

Vali Yardımcısı Jamshed 
Urakov başkanlığındaki heyeti 
ağırlayan EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, İzmir’in Özbekistan ile 
ticaretini arttırmak için karşılıklı 
çalışmaktan duyduğu memnuniyeti 

EBSO Özbek sanayicileri ağırladı
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belirterek “Türkiye ile Özbekistan 
arasında 2020 yılında 2 milyar 
dolar seviyesinde bir ticaret 
gerçekleşti. Bu rakamın sadece 
70 milyon dolarını İzmir’in ticareti 
oluşturuyor. Dolayısıyla kentimizin 
dost ve kardeş Özbekistan ile 
ekonomik ilişkilerini ilerletmek 
için var olandan daha fazla çaba 
harcamamız gerektiği ortadadır. 
Bu ziyaret ile karşılıklı çalışıyor 
olmaktan memnuniyet duyuyoruz. 
Türkiye ve Özbekistan, tarihi ve 
kültürel bağlara sahip iki ülkedir. 
Bununla birlikte Özbekistan, Türki 
Cumhuriyetler içinde önemli bir 
ülke konumunda bulunmaktadır. 
Kardeş kentler olan Semerkant 
ile İzmir arasında daha fazla 
işbirliğinin gerçekleştirilmesi için 
EBSO olarak hazırız. Ayrıca sizleri 
İzmir’de 2-6 Şubat 2022 tarihinde 
gerçekleştirilecek olan Agroexpo 
Tarım ve Tarım Makinaları Fuarı’na 
da davet ediyoruz” dedi.

“İşbirliği potansiyeli 
yüksek”
Gösterilen konukseverlik için 

Gökçüoğlu’na teşekkür eden 

Semerkant Bölgesi Birinci Vali 
Yardımcısı Jamshed Urakov ise 
İzmir’de bulunma amaçlarının hem 
kurumlar arası hem de firmalar 
arası ilişkileri geliştirmek ve aynı 
zamanda İzmir’deki yatırım ve 
ticaret ortamını gözlemleyerek 
tecrübe edinmek olduğunu söyledi. 
Urakov, “İzmir ile Semerkant 
birçok alanda birbirine benzeyen 
şehirler. Turizmden eğitime kadar 
birçok alanda işbirliği yapılabilecek 
fırsatlar söz konusu. En yakın 
zamanda İzmir’e daha büyük bir 
ticaret heyetiyle gelmek istiyoruz. 
Aynı zamanda İzmir’den de bir 

heyeti kentimizde ağırlamaktan 
memnuniyet duyarız” diye konuştu.

İkili görüşmeler ve fabrika 
ziyaretleri
Konuşmaların ardından 

Özbekistan heyetinde bulunan 
firma temsilcileriyle EBSO üyesi 
sanayiciler ikili görüşmeler 
gerçekleştirdi ve işbirliği 
yapılabilecek alanlar belirlendi. 
Görüşmelerin ardından heyet, 
İzmir’de bulunan ve makina 
imalatı alanında faaliyet gösteren 
üretim tesislerini ziyaret ederek, 
incelemelerde bulundu.

EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Muhsin Dönmez, Ege Ekonomiyi 
Geliştirme Vakfı tarafından düzenlenen Ege 
Ekonomik Forum kapsamındaki “Geleceğin 
Rotası: Uçtan Uca Dönüşüm” başlıklı 
oturumun açılış konuşmasını gerçekleştirdi. 
Türkiye’de sanayicilerin pandemi sürecinde 
çok başarılı bir performans sergilediklerini 
vurgulayan Dönmez, “Ancak artık 
kesin eminiz ki, bugünün yöntemleri ile 
gelecekte var olamayız. Daha rekabetçi 
olma yarışında ülkeler ciddi stratejik 
adımlar atarken bizim eylem planlarımız 
kağıt üstünde kalıyor” dedi. Dönmez, 
“Hatalarımızı fark edersek ve adımlarımızı dünyanın 

ilerlediği yöne doğru atarsak başarmamamız için de 
hiçbir sebep göremiyorum” diye konuştu.

Dönmez: “Bugünün yöntemleri ile 
gelecekte var olamayız”
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Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

İGE-İHRACAT KREDİ 
GARANTİ FONU

İhracatın finansmanı ile 
ihracatçılarımızın finansmana erişiminin 
kolaylaştırılması amacıyla Kasım ayı 
içinde önemli bulduğumuz bazı yasal 
düzenlemeler yapıldı. TBMM’de kabul 
edilen 4 Kasım 2021 tarih ve 7341 sayılı 
“Türkiye İhracatçılar Meclisi ile İhracatçı 
Birlikleri’nin Kuruluş ve Görevleri ile 
Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapan 
Kanun” 6 Kasım 2021 tarihli Resmi 
Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe girdi. 
Kanunun yürürlüğe girmesinden önce 
13 Ekim 2021 tarihinde kurulup tescil 
edilen İhracatı Geliştirme Anonim 
Şirketi’nin (İGE) kuruluş ana sözleşmesi 
de aynı tarihli Ticaret Sicili Gazetesi’nde 
yayınlandı. Bu yazımızda, önce 7341 
sayılı Kanunla yapılan düzenlemeleri; 
ardından da İGE’nin amacı, yönetimi 
ve işleyişi ile ilgili olarak ana sözleşme 
ile belirlenen önemli hususları belirtip, 
değerlendirmeye çalışacağız. 

Yasal düzenlemeler 
7341 sayılı Kanunla, İGE’nin kuruluş 

sermayesinin tedariki ile izleyen yıllarda 
sermayesine eklenebilecek sürekli gelir 
kaynağı oluşturulmasına yönelik şu 
düzenlemeler yapılmıştır:

● İhracatçılarımız tarafından, mal 
ihracatında FOB ihracatın on binde 
üçüne kadar; hizmet ihracatında ise 
asgari ücretin on katına kadar olmak 
üzere Ticaret Bakanlığı’nca belirlenecek 
oran ve tutarda ödenecek ek nispi ve 
maktu aidatlar İGE A.Ş.’nin sermayesine 
eklenecektir.

● TİM bünyesindeki Türkiye Tanıtım 
Grubu tasfiye edilerek, varlıkları kısmen 
ya da tamamen İGE’ye aktarılabilecektir.

● Kanunun yürürlüğe girdiği tarihte 
ihracatçı birliklerinin yedek akçelerinden 
Ticaret Bakanlığı’nca uygun bulunan 
tutarlar, birliklerin sermaye taahhüt 
ödemesi olarak İGE’ye aktarılacaktır.

Türkiye Tanıtım Grubu’nda birikmiş 
fon tutarı ile İhracatçı Birlikleri’nin 
birikmiş yedeklerinden, ilk aşamada 
İGE’ye aktarılabilecek tutarın 1 milyar 
Türk Lirasının üzerinde olabileceği; mal 
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ve hizmet ihracatından yapılacak 
yıllık kesinti tutarının, Ticaret 
Bakanlığı’nın belirleyeceği orana 
bağlı olarak (mevcut ihracat hacmi 
ve döviz kurları dikkate alınarak) 
300 ile 900 milyon Türk Lirası 
arasında bir meblağ olabileceği 
hesaplanmaktadır.

Kanunla ayrıca İGE’ye; gelir 
vergisi, kurumlar vergisi, katma 
değer vergisi, damga vergisi ve 
harçlardan muafiyet ve istisna 
sağlayan düzenlemeler de 
yapılmıştır.

İGE-İhracatı Geliştirme 
Anonim Şirketi
Kanundaki ifadesiyle, “Mal ve 

hizmet ihracatçılarının finansman 
ihtiyacının giderilmesine katkı 
sağlamak ve teminat yetersizliği 
içinde olan ihracatçılar 
lehine münhasıran teminat 
vermek amacıyla…” kuruluşu 
gerçekleştirilip, tescil ve ilan edilen 
İGE’nin amacı ve faaliyetleri, 13 
Ekim 2021 tarihli Ticaret Sicil 
Gazetesi’nde yayınlanan ana 
sözleşmesinin “3. AMAÇ VE KONU” 
maddesinde belirtilmiştir. 50 
milyon Türk Lirası kayıtlı sermaye 
tavanı ile kurulan şirketin başlangıç 
sermayesi 10 milyon Türk Lirası 
olarak belirlenmiştir. 10 milyon TL 
başlangıç sermayesinin yüzde 95’i 
TİM, yüzde 5’i ise Türk Eximbank 
tarafından nakden taahhüt 
edilmiştir. 7341 sayılı Kanunun 
yayımı sonrasında, kanunda 
sermaye taahhüt ödemesi için 
belirlenen kaynaklardan yapılacak 
aktarımlar sonrasında İGE’ye 
İhracatçı Birlikleri’nin de ortak 
edilmesi ve kuruluş sermayesinin 
artırılması beklenmektedir. 
İhracatçı Birlikleri’nin ortaklık 
sürecinin tamamlanması 
sonrasında, kuruluşta TİM Başkanı 
dışındaki üyelerinin tamamının 
kamudan belirlenen (Ticaret 
Bakanlığından 3 üye, Hazine 
ve Maliye Bakanlığından 1 üye) 
yönetim kurulunun yapısı da 
değişebilecektir. İGE’nin işleyişi 

için mevcut KGF’ye benzer çalışma 
usul ve esasların düşünüldüğü 
anlaşılmaktadır. Teminat verilecek 
krediler bakımından ise Kanun 
metnine benzer şekilde, ana 
sözleşmenin 3’üncü maddesinde 
İGE’nin faaliyetleri “… kredi 
değerliliği ve finansmana erişim 
bakımından teminat, mali veriler, 
moral değerler ve/veya sermaye 
yetersizliği içinde olan ihracatçı 
ya da ihracat potansiyeli olan 
gerçek kişi veya tüzel kişiler lehine 
münhasıran ihracat kredileri için 
kefalet vermek…” şeklinde net 
ifadelerle sınırlandırılmıştır.

Değerlendirme
Finans sektörü gelişmiş 

ülkelerde ve bazı uluslararası 
kuruluşlar bünyesinde yer alan 
kredi garanti kuruluşlarının 
finansmana erişimdeki yeri 
önemlidir. Türkiye’de 30 yıl önce 
kurulan KGF A.Ş., uzun yıllar kendi 
sınırlı özkaynağı ile kefalet verme 
çabası içinde olmuş; ne yazık ki 
2016 sonuna kadar sadece sorunları 
iyice ağırlaşmış firmalar arasında 
seçim yapmak durumunda kaldığı 
için arzu edilen faaliyet hacmine 
ulaşamamıştır. 2017 yılı başından 
itibaren ise bir yandan Hazine’nin 

garanti desteğinin aşamalı 
olarak ciddi tutarlarda artırılması 
yanında portföy garanti sistemi 
(PGS) ile karar sürecinin ağırlıkla 
bankalar tarafına geçmiş olması, 
sistemi hızlandırmış, KGF işler 
hale getirilmiş, özellikle KOBİ’lerin 
finansmana erişiminde etkili 
olmuştur. 

2018 sonrasında ise tazmin 
sürecindeki aksamalar, ödeme 
güçlüğü çeken firmaların giderek 
artan yapılandırma talepleri, limit 
sorunları, kredilerin kullanım 
yerleri, operasyonel problemler gibi 
sebeplerle finansmana erişimde 
KGF kefaletinin yeri ve önemi 
azalmıştır. Sadece ihracatçılara 
kredi garantisi verilmesi için 
kurulan İGE’de, 30 yıllık KGF 
deneyiminde yaşananlardan 
ve uluslararası iyi örneklerden 
yararlanarak kurulacak finansal 
enstrümanlara dayalı hızlı işleyen 
bir garanti sisteminin, özellikle 
KOBİ’lerimizin ihracat kredilerine 
erişiminde kolaylık sağlayacağını, 
ayrıca ihracatçılarımızın 
diğer bankalardan almak 
durumunda kaldığı teminat 
mektubu yüklerinden 
süratle kurtarabileceğini 
değerlendiriyoruz.
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24.04.1969 tarihli ve 1163 sayılı Koo-
peratifler Kanunu’nda ve Bazı Kanunlarda 
Değişiklik Yapılmasına Dair 7339 sayılı 
Kanun, 26 Ekim 2021 tarihinde 31640 
nolu Resmi Gazete’de yayınlanarak yürür-
lüğe girmiştir.

İlgili kanun ile öncelikle 1163 sayılı 
Kooperatifler Kanununun 8’inci madde-
sinin birinci fıkrasına ekleme yapılmıştır. 
Şöyle ki; artık yönetim kurulu başvuruyu 
bir ay içinde sonuçlandıracak ve başvuru 
sahibine kararı taahhütlü mektupla veya 
elden imza karşılığında tebliğ edecek-
tir. Kamu kaynaklarından desteklenen 
kredilere kefil olan kooperatifler ile kamu 
kaynaklı tarımsal desteklemelere aracılık 
yapan kooperatiflerde, yönetim kurulu 
ana sözleşmede belirtilen şartları taşıyan-
ları ortaklığa kabulden kaçınamayacaktır.

1163 sayılı Kanunun 19’uncu madde-
sinin ikinci fıkrasında yer alan “100.000 
liradır.” ibaresi “100 Türk lirasıdır.” 
şeklinde, maddenin üçüncü fıkrasında 
yer alan “10.000 lira” ibaresi “100 Türk 
lirası” şeklinde değiştirilmiştir. Ayrıca 
aynı maddenin ikinci fıkrasına, ortaklık 
payının değerinin kooperatiflerin amaç ve 
faaliyet konularına göre ilgili Bakanlıkça 

artırılabileceği ve 5684 sayılı Sigortacılık 
Kanunu kapsamında sigortacılık faaliye-
tinde bulunacak kooperatifler için en çok 
pay taahhüt sınırının uygulanmayacağı 
ve ortaklık payının değeri ilgili kurumun 
görüşü alınarak belirleneceği şeklinde bir 
ekleme yapılmıştır.

1163 sayılı Kanunun 24 üncü mad-
desinin birinci ve ikinci fıkralarında da 
değişime gidilmiştir. Yönetim kurulu yıllık 
faaliyet raporu, bilanço, gelir-gider farkı 
hesapları ve denetçilerin 66’ncı ve 69’ 
uncu madde hükümlerine uygun olarak 
tanzim edecekleri raporlar, genel kurulun 
yıllık toplantısından en az 15 gün önce-
sinden itibaren bir yıl süre ile kooperatif 
merkezinde, varsa şubelerinde ve elekt-
ronik ortamda KOOPBİS’te ortakların 
tetkikine hazır tutulacaktır. Kooperatif 
ortaklarına KOOPBİS üzerinden, genel 
kurula katılma hakkını haiz ortakları 
gösterir listeye erişim yetkisi verilecektir. 
Madde kapsamında elde edilen kişisel 
veriler sadece ortakların kooperatif iş ve 
işlemlerinden haberdar olmaları ve koo-
peratif organlarında görev almak isteyen 
adayların kooperatif ortaklarına ulaşa-
bilmeleri amaçlarıyla kullanılabilecektir. 

7339 SAYILI 
KOOPERATİFLER 

KANUNU İLE BAZI 
KANUNLARDA 

DEĞİŞİKLİK 
YAPILMASINA 

DAİR KANUN 
İLE GELEN YENİ 

DÜZENLEMELER

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı
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Ancak elde edilen verilerin  6698 
sayılı Kişisel Verilerin Korunması 
Kanununa aykırı olarak kullanılması, 
aktarılması veya başka bir şekilde 
işlenebilmesi mümkün değildir.

1163 sayılı Kanunun 45’inci 
maddesinin birinci fıkrasının üçün-
cü cümlesindeki “üç” ibaresi “iki” 
şeklinde değiştirilmiştir. Bununla 
birlikte aynı maddede yapılan yeni 
düzenleme ile Genel kurul toplantı-
sına, yönetim kurulu tarafından KO-
OPBİS’ten alınan ortaklar listesinde 
adı bulunanların katılabileceği 
belirtilmiştir. Genel kurul toplantısı 
ana sözleşmede hüküm bulunması 
şartıyla elektronik ortamda da ya-
pılması mümkündür. Genel kurul-
lara elektronik ortamda katılma, 
öneride bulunma, görüş açıklama 
ve oy verme, fiilen katılmanın ve oy 
vermenin bütün hukuki sonuçlarını 
doğuracaktır.

1163 sayılı Kanunun 55’inci mad-
desinde yapılan değişiklik ile çalış-
ma konusu, ortak sayısı ve ciro gibi 
kıstaslara göre belirlenen koope-
ratiflerin yönetim kurulu üyeleri ve 
yedeklerinin, seçilmelerini takiben 
en geç dokuz ay içinde koopera-
tifçilik eğitim programını tamam-
lamaları şartı getirilmiştir. Eğitim 
programına ilişkin usul ve esaslar 
ile buna tabi olacak kooperatifler 
ilgili bakanlıkların görüşü alına-
rak Ticaret Bakanlığınca çıkarılan 
yönetmelikle belirlenecektir. Aynı 
maddenin üçüncü fıkrası, artık tüzel 
kişi üyelerin temsilcileri hakkında 
da uygulanacaktır.

1163 sayılı Kanunun 56’ncı mad-
desinde belirtilen yönetim kurulu 
üyelerinin üyelik şartlarında yer 
alan “Aynı türde” ibaresi “Amacı ve 
esas faaliyet konusu aynı olan” şek-
linde değiştirilmiştir. Bununla bir-
likte aynı maddeye kamu kaynak-
larından desteklenen kredilere kefil 
olan kooperatifler ile kamu kaynaklı 
tarımsal desteklemelere aracılık ya-
pan kooperatiflerin yönetim kurulu 
üyelerinin, bunların ortağı olduğu 
üst kuruluşlarda görev alsalar dahi 
yalnızca bir ücret veya huzur hakkı 

alabilecekleri yönünde bir düzenle-
me de getirilmiştir.

1163 sayılı Kanunun 62’nci 
maddesinde yapılan düzenleme ile 
yönetim kurulunun; kendi tutanak-
ları, genel kurul tutanakları, ortak 
listeleri, gelir-gider hesapları ve 
yıllık bilançonun usulüne uygun 
olarak hazırlanması ve saklan-
masından, tetkik olunmak üzere 
denetçilere verilmesinden sorumlu 
olacağı belirtilmiştir. Ayrıca görevi 
sona eren yönetim kurulu üyeleri 
tarafından sorumlulukları altında 
bulunan para, mal, defter, belge ve 
diğer kooperatif varlıklarının seçim-
lerin yapıldığı genel kurul toplantı 
tarihinden itibaren üç iş günü için-
de tutanakla yeni seçilenlere teslimi 
zorunlu tutulmuştur.

1163 sayılı Kanunun 72’nci mad-
desinde kooperatiflerin, kooperatif 
birliklerine; kooperatif birliklerinin 
de merkez birliğine ortak olma-
dığı takdirde, kamu kaynakların-
dan desteklenen kredilere kefalet 
sağlayamayacağı ve kamu kaynaklı 
tarımsal desteklemelere aracılık 
yapamayacağı düzenlemesi getiril-
miştir. Bu kapsamdaki başvurular-
da; birlikler kooperatifleri, merkez 
birliği de birlikleri ortaklığa kabul-
den kaçınamayacaktır.

1163 sayılı Kanunun 93’üncü 
maddesine eklenen fıkra ile ortakla-
rının çoğunluğu kadınlardan oluşan 

ve kadın emeğinin değerlendirilme-
si amacıyla kurulan kooperatifler 
ile ortaklarının çoğunluğu engel-
lilerden oluşan kooperatiflerin, bu 
Kanun ve 6102 sayılı Kanun gere-
ğince tescil ve ilana tabi işlemle-
rinden ücret alınmayacağı ve ilana 
tabi olanlar Türkiye Ticaret Sicili 
Gazetesinde ücretsiz olarak yayım-
lanacağı düzenlenmiştir. Ayrıca bu 
kooperatiflerden, 5174 sayılı Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği ile Odalar 
ve Borsalar Kanununun 24’üncü 
maddesi gereğince odaya kayıt 
ücreti ve yıllık aidat ile aynı Kanu-
nun 25’inci maddesinde tanımlanan 
munzam aidat alınmayacaktır.

İlgili kanun ile 6102 sayılı Türk 
Ticaret Kanununun 397’nci mad-
desinin beşinci fıkrasının birinci 
cümlesindeki “ile 4572 sayılı Kanun 
kapsamındaki kooperatifler ve 
bunların bağımsız denetime tabi 
olmayan üst kuruluşları” ibaresi 
madde metninden çıkarılmıştır. 
Bunun dışında 6824 sayılı Bazı Ala-
cakların Yeniden Yapılandırılması 
ile Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde 
Kararnamelerde Değişiklik Yapıl-
masına Dair Kanunun geçici 3 üncü 
maddesinin ikinci fıkrasında yer 
alan “2022 yılının Ekim ayından” 
ibaresi “2022 yılının Kasım ayın-
dan” şeklinde ve “2021 yılının Ekim 
ayı” ibareleri “2021 yılının Kasım 
ayı” şeklinde değiştirilmiştir.



28 KASIM 2021

GÜNDEM

Dünya ülkelerinin liderleri 
ve hükümet temsilcileri, 
İskoçya’nın Glasgow 

kentinde iki hafta boyunca iklim 
kriziyle mücadele ve Paris İklim 
Anlaşması’yla vaat edilen “net sıfır 
emisyon” hedefine yönelik izlenen 
süreç konularının detaylarını 
görüştü. Adeta gezegenimizin 
geleceğinin müzakere edildiği 
tarihi konferansın çıktıları arasında 
uluslararası toplumu tatmin eden 
unsurlar kadar, beklentilerin 
karşılanmadığı noktalar da var.

Liderlerin mesajları
ABD Başkanı Joe Biden, selefi 

Donald Trump yönetiminin Paris 

İklim Anlaşması'ndan çekilmesi 
sebebiyle özür dilerken; Fransa 
lideri Emmanuel Macron, küresel 
sıcaklık artışının 1,5 dereceyle 
sınırlandırılması için öneri istedi.

Hindistan Başbakanı Narendra 
Modi, ülkesinin net sıfır karbon 
emisyonu hedefine Paris 
Anlaşması’nda öngörüldüğü gibi 
2050’değil, 2070'de ulaşmayı 
planladığını duyurdu.

İklim değişikliğinin etkilerinin 
yıkıcı olduğunun bilindiğini 
söyleyen Almanya Başbakanı 
Angela Merkel ise, "Biz Paris İklim 
Anlaşmasını uygulayabiliriz ve 
uygulamamız gerekiyor. Bunu 
bu yüzyılın sonuna kadar değil, 

G20 ülkelerinin söylediği gibi 21. 
yüzyılın ortasına kadar yapmamız 
gerekiyor" dedi.

Avrupa Birliği (AB) 
Komisyonu Başkanı Ursula von 
der Leyen, ancak küresel bir 
karbon piyasasının emisyonları 
azaltabileceğine işaret ederek, 
"Karbona bir fiyat verin. Doğa artık 
o bedeli ödeyemez" ifadelerini 
kullandı. "Burada hepimiz tarihin 
doğru tarafında olmak istiyoruz. 
İşte bu yüzden hepimizi küresel 
ısınmayı 1,5 santigrat derece ile 
sınırlamak için ne gerekiyorsa 
yapmaya çağırıyorum, bunu 
yapabiliriz" diyen von der Leyen, 
Avrupa'nın Yeşil Mutabakat'ta 

Dünya Liderleri, COP26 olarak anılan 26’ncı Birleşmiş Milletler İklim Zirvesi’nde küresel 
çevre kriziyle ilgili mesajlarını paylaştı. Zirvede ormansızlaşmayla mücadele ve metan gazı 
salınımının azaltılması başlıklarında genel bir mutabakata ulaşılırken, karbon emisyonunu 

doğrudan etkileyen kömür kullanımı konusunda uzlaşılamadı.

Gezegenimizin geleceğinin müzakere edildiği 
konferanstan çıkan sonuçlar

COP26: UZLAŞMA MI,
AYRIŞMA MI?
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belirlenen, 2050'ye kadar kıtayı 
iklime zarar vermeyen bir hale 
getirme hedefini yakalamak için 
çalıştığını söyledi.

Von der Leyen, tüm ülkelerin 
"net sıfıra" ulaşma yarışını 
hızlandırması gerektiğine dikkat 
çekerek, "Her şeyden önce, 2030'a 
kadar emisyonları azaltmak için 
güçlü taahhütler vermeliyiz. 
2050'ye kadar net sıfır iyi bir 
hedef ama yeterli değil. Bu on yıl 
içerisinde somut eyleme ihtiyacımız 
var" diye konuştu.

Çekimser kalan ülkeler
Emisyonda ülke olarak en büyük 

payı olan Çin lideri Şi Cinping 
Glasgow'a gelmedi. Şi, 2020'de 
Çin'in 2060 yılına kadar net sıfır 
emisyona ulaşacağı sözü verse de 
analistler, Pekin'in uygulamalarının 
sıcaklığın 1,5 dereceyi aşmasına yol 
açabileceğini belirtiyor.

Çin'in yanı sıra Suudi 
Arabistan, Rusya ve Avustralya 

dahil büyük fosil yakıt üreticileri 
de taahhütlerini güçlendirmeyi 
reddediyor. Brezilya ise Amazon 
ormanlarda devam eden ağaç 
kesim faaliyetleri karşısında önlem 
almamakla eleştiriliyor.

Metan salınımını 
önlemede uzlaşıldı
Zirvede ABD ve AB, fosil yakıt 

çıkartılması ve besi hayvancılığıyla 
ortaya çıkan sera gazlarının metan 
salınımının azaltılması için bir 
inisiyatif başlattı. Metan salınımını 
2030'a kadar yüzde 30 azaltmayı 
öngören bu taahhüde 80'den fazla 
ülke katıldı.

Kanada, petrol ve gaz 
endüstrisinden kaynaklanan metan 
emisyonlarını 2030 yılına kadar 
yüzde 75 oranında azaltmayı 
taahhüt eden ilk ülke oldu.

Bu yılın başlarında yayımlanan 
bir BM raporu, iklim değişikliğiyle 
mücadele için metan emisyonlarını 
azaltmanın kısa vadede hayati 

önem taşıdığını ortaya koyuyor.
Metan, canlılar ayrıştığında 

açığa çıktığı gibi doğalgazın artığı 
olarak da salınıyor. Metan gazı 
karbondioksitin aksine atmosferde 
kısa bir süre kalıyor, ancak küresel 
ısınmaya CO2'den çok daha fazla 
yol açıyor.

“Küresel Orman 
Finansmanı Taahhüdü”
Zirvede 100’den fazla ülke, 

2030 yılına kadar ormansızlaşmayı 
ve arazi bozulmasını durdurma 
ve tersine çevirme taahhüdünde 
bulunduğunu açıkladı. Bu 
kapsamda oluşturulan “Küresel 
Orman Finansmanı Taahhüdü”, 
hükümetler, yatırımcılar, işletmeler, 
hayır kurumları, sivil toplum ve 
toplulukların benzeri görülmemiş 
bir ittifakını bir araya getiriyor. 
Açıklamaya ortak olan ülkeler 
dünya ormanlarının yüzde 85’inden 
fazlasını temsil ediyor.  Küresel 
Orman Finansmanı Taahhüdü, 
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12 ülkenin ormanları korumak ve 
restore etmek için 2021-2025 yılları 
arasında 12 milyar dolarlık kamu 
fonu yaratma taahhüdünü içeriyor. 
Buna ek olarak, 7,2 milyar dolarlık 
özel sektör yatırımı harekete 
geçirilecek.

Finansman taahhüdü veren 12 
ülke, Birleşik Krallık, Norveç, Kore 
Cumhuriyeti, Hollanda, Belçika, 
Danimarka, Japonya, Fransa, 
Amerika Birleşik Devletleri, Kanada, 
AB ve Almanya‘dan oluşuyor.

Sıcaklık artışını 
sınırlamak için şart
Ormanlar üzerinde radikal 

önlemler alınmadan küresel 
ısınma artışını 1,5 santigrat 
derecenin tutulması mümkün 
değil. Hükümetlerarası İklim 
Değişikliği Paneli’ne (IPCC) göre, 
bu yüzyılda ısınmayı 2 derece 
ile sınırlamaya yönelik tüm 
senaryolar, ormansızlaşma ve 
orman bozulmasının azaltılmasına 
dayanıyor.

Geçtiğimiz ay düzenlenen 
IPCC’deki raporlar, mevcut 
ormanları korumanın, küresel iklimi 
stabilize etmenin yeni ağaçlar 
dikmekten daha hızlı, daha iyi ve 

daha ucuz bir yol olduğunu da 
ortaya koyuyor.

Ormanlar aynı zamanda yerel 
ve bölgesel hava paternlerini 
düzenleyerek iklim değişikliğine 
karşı bir tampon görevi görüyor. 
Dünyanın en yoksul kesimlerinin 
yüzde 90’ından fazlası geçimlerini 
ormanlardan sağlıyor.

Zirvenin kırılma 
noktası: Kömür
İngiltere, Polonya, Vietnam 

ve Şili gibi önde gelen kömür 
kullanıcılarının da bulunduğu 
40'tan fazla ülke, COP26 İklim 
Değişikliği Konferansı’nda kömür 
kullanmayı bırakmayı taahhüt etti.

Çin, ABD, Avustralya ve 
Hindistan'ın da aralarında 
bulunduğu dünyanın en fazla 
kömüre bağımlı ülkelerinden 
bazıları ise taahhütte bulunmadı. 
Kömür, iklim değişikliğine en fazla 
yol açan fosil yakıt olarak biliniyor. 
Anlaşmaya yanaşmayan Çin, tek 
başına dünyada üretilen kömürün 
yüzde 50’sinden fazlasını kullanıyor.

Anlaşmayı imzalayanlar, elektrik 
üretiminde kömür kullanımına 
yönelik yurtiçinde ve yurtdışındaki 
tüm yatırımları sona erdirme 
taahhüdünde bulundular.

İngiltere ayrıca, büyük 
ekonomilerin 2030'larda ve 
daha yoksul ülkelerin 2040'larda 
kömür enerjisini aşamalı olarak 
durdurmayı kabul ettiklerini 
söyledi.

Bildiriye düzinelerce kuruluş 
da imza attı. Birçok büyük banka 
kömür endüstrisini finanse etmeyi 
durdurma sözü verdi.

Petrol ve doğalgaz 
konusunda hiçbir adım 
atılmadı
Öte yandan zirvede petrol 

ve doğal gaz kullanımına ilişkin 
herhangi bir tasarının kabul 
edilmemesi ise, çevre aktivistleri 
ve sivil toplum örgütleri açısından 
hayal kırıklığı yarattı.

COP26'ya katılan Greenpeace 
Heyeti Başkanı Juan Pablo 
Osornio, çok kritik bir 10 yıla 
girdiklerini belirterek, “Alınan 
bu kararlar yeterli değil. Fosil 
yakıtlar konusunda daha kapsayıcı 
önlemlere ihtiyacımız var. Ses 
getiren manşetlere rağmen küçük 
bir açık bile, ülkelerin verdikleri 
sözleri yerine getirme konusunda 
bağlayıcı tarihi seçmelerine olanak 
tanıyor” diye konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı Salih Esen, 
Ekim ayı Meclis toplantısında 

yaptığı açılış ve Başkanlık 
sunumlarında pandemi döneminin 
başından beri ilk kez yüz yüze 
Meclis Toplantısı yapma olanağına 
kavuştukları için çok mutlu 
olduğunu söyledi. Meclis’e konuk 
olan İzmir İl Emniyet Müdürü 
Mehmet Şahne’nin uzun yıllar 
boyunca Türkiye’nin çok çeşitli 
bölgelerinde farklı görevlerde 
bulunduğunu belirten Esen, 
Temmuz ayında İzmir İl Emniyet 
Müdürlüğü vazifesine atanan 
Şahne’ye başarı ve kolaylıklar 
diledi. Esen ayrıca her geçen 
gün nüfusu artan dünyamızda 
kent ve trafik güvenliğinin her 
zamankinden daha önemli 
hale geldiğinin altını çizdi ve 
pandemiden depremlere ve sel 
felaketlerine kadar, yaşanan tüm 
afetlerde ve olağandışı süreçlerde 
özverileriyle çalışan emniyet 
teşkilatına teşekkür etti.

Cumhuriyet coşkusu
Konuşmasında Cumhuriyet’in 

kuruluşunun 98. yılına erişmenin 
mutluluğunu ve gururunu 
yaşadığını belirten Esen, “Uzun 
yıllardır birbiri ardına savaşlardan 
yorgun düşmüş, sınırları bölünmüş 
ve yabancı güçlerle işgal edilmiş 
bir imparatorluğu, eşsiz bir halk 
bağımsızlık savaşı ile işgalden 
temizleyerek modern, laik 
bir hukuk devletine haiz bir 
Cumhuriyetle taçlandırmak, dünya 
tarihinde eşine rastlanmayan 
büyük bir başarıdır. Bu başarının 
mimarı Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk ile tüm gazi ve şehitlerimizi 
minnetle anıyor ve Cumhuriyet 
Bayramımızı kutluyorum” dedi.

Temelleri böylesine güçlü 
atılmış olan Cumhuriyet’in kendileri 
için en değerli bir rehber ve hazine 
olmaya devam ettiğini vurgulayan 
Esen, “Bugün sınır coğrafyamızda 
veya dünyanın farklı bölgelerinde 
yaşanan ve çağımıza yakışmayan 
geri kalmışlık manzaraları, 

Cumhuriyetimizin kıymetini her 
zamankinden çok daha iyi bir 
şekilde gösteriyor. Atalarımızdan 
devraldığımız bu Cumhuriyetin 
mirasını gelecek nesillere devredip 
ilelebet var olmasını sağlamak, 
bizim vazifemizdir” diye konuştu.

“Vaka ve vefat sayıları 
yüksek seyrediyor”
Kış mevsimi öncesinde 

dünyanın pandeminin zorluklarıyla 
uğraşmaya devam ettiğini, bu 
arada pek çok yeni zorluklarla 
da yüzleşildiğini dile getiren 
Esen, “Aşılama çalışmalarının 
yaygınlaşmış olmasıyla pandemiyi 
geçen kış olduğu kadar sert 
hissetmesek de vaka ve vefat 
sayıları yüksek seyrediyor. Ne 
eğitim, ne de iş hayatımızda 
tam kapanma gibi adımlara geri 
dönme olasılığımız artık kalmadı. 
Bunun için rehavete kapılmak gibi 
bir şansımız da yok. Kışın genel 
anlamda hastalıkların yükselişe 
geçiyor olmasını da göz önüne 

Esen’den Meclis temennileri
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alarak dikkatli olmamız gerektiğini 
bir kez daha belirtmek istiyorum” 
ifadesini kullandı.

Gıda ve enerjide 
arz sıkıntısı
Gelişmiş ülkeler başta olmak 

üzere dünyanın hemen her 
yerinde gıda, enerji ve barınma 
maliyetlerinin arttığını vurgulayan 
Esen, “İngiltere’de yaşanan 
ve akaryakıt istasyonlarının, 
marketlerin yağmalanmasına kadar 
varan olaylar ciddi bir arz krizinin 
habercisi olarak görülmektedir. 
Diğer taraftan Çin gibi büyük 
ülkelerdeki elektrik kesintileri, 
enerji krizinin önemli bir sorun 
teşkil ettiğinin göstergesidir. 
Bu durumda 2021 kış aylarının 
ve 2022’nin gündemini gıda ve 
enerji kaynaklarına erişim konuları 
oluşturacaktır. Ülkemizde de bu 
zorlukları derinden hissediyoruz ve 
hissetmeye devam edeceğiz” dedi. 

OSB Kanunu
Organize Sanayi Bölgeleri 

Kanunuyla ilgili olarak Organize 
Sanayi Bölgeleri Üst Kurulu’nda 
(OSBÜK) özel gündemli bir mali 
genel kurul yapıldığını belirten 
Esen, “Sanayi ve Teknoloji 
Bakanımızın da bir konuşma 
yaptığı toplantıda Yönetim Kurulu 
Başkanımız Ender Yorgancılar, 
tasarlanan OSB kanunu 
konusunda düşüncelerini son 
derece güçlü bir biçimde ifade 
eden tek Yönetim Kurulu Başkanı 
olarak öne çıkmıştır. Ayrıca 
OSBDER Başkanı Hilmi Uğurtaş 
da konuyu gündeme taşımıştır. 
Bu önemli konuyu takip etmeyi 
sürdürüyoruz” diye konuştu.

İzmir depremin birinci yılı
İzmir’de 118 vatandaşımızı 

kaybettiğimiz, yüzlerce 
vatandaşımızın da evsiz kaldığı 
depremin üzerinden tam bir 

yıl geçtiğini hatırlatan Esen, 
“Bu süre zarfında Bayraklı 
ilçemiz başta olmak üzere çok 
sayıda yerde orta, ağır hasarlı 
bina tespiti yapıldı. Binaların 
güçlendirilmesine de, yıkımına 
da başlandı; ancak hala yıkım 
bekleyen çok sayıda bina var. 
Bu hususta tutuklu ve tutuksuz 
sanıklar yargılanmaya devam 
ediyor. Bu sürecin ivedilikle 
tamamlanması ve suçları var 
ise cezalandırılmasını arzu 
ediyoruz. Ege ve Akdeniz’de son 
zamanlarda birbiri ardına yaşanan 
depremleri dikkate alarak, İzmir 
Büyükşehir Belediyesi tarafından 
başlatılan ve kentimizi depreme 
karşı hazır hale getirecek, 
Türkiye’nin en kapsamlı yapı stoğu 
envanteri çalışmasını mutlulukla 
takip ediyoruz. Bu çalışmanın 
da bir an önce tamamlanmasını 
temenni ediyorum” ifadesini 
kullandı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, EBSO Meclisi’nin 

Ekim ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasında Covid-19 vakalarının 
her geçen gün artmaya devam 
ettiğini belirterek “Her gün bir 
yakınımızın Covid-19’a yakalandığını 
öğreniyoruz. Rusya, Ukrayna, 
Romanya gibi ülkelerde artan 

vakalar sonrasında tam kapanma 
uygulamalarına geçildi. Ülkemizde 
de her ne kadar HES kodu ile 
bazı uygulamalar gerçekleştirilse 
de kimin nereden bu hastalığı 
kapacağı belli olmuyor. Geçtiğimiz 
yılın Eylül ve Ekim aylarının aynı 
günlerdeki vefat oranlarını bu yıl 
ile karşılaştırdığımızda, dünyanın 
genelinde bir artış gözlemleniyor. 

Ancak ülkemizdeki artış daha 
fazla görünüyor. 2020 yılının 13 
Ekim’in de 62 vatandaşımız vefat 
etmiş iken, bu sene 13 Ekim’de 
236 vatandaşımız vefat etti. Bir 
benzetme yapmak gerekirse, 
ülkemizde her gün bir Boeing 737 
uçağı düşüyor” dedi.

İnsanların aşı olsalar dahi Covid-
19’a yakalanabildiklerini vurgulayan 

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Eğer durgunluğun içine girersek, talep azalması 
ile hem işsizliğimiz artacak, hem ödemeler dengemiz bozulacak, hem de kendimizi tahsilatlarımızı 

yapmakta zorlandığımız bir ortamda bulacağız” dedi.

Yorgancılar:  “Stagflasyon
endişesi taşıyoruz”
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Yorgancılar, “Aşı olmak bu hastalığa 
yakalanmayı engellemese de 
hastalığın seyrinin daha hafif 
seyretmesini sağlayabiliyor. Bu 
nedenle mutlaka aşı olunması 
gerekiyor. Aşı olmak istemeyenlere 
de bu konu mutlaka aktarılarak ikna 
edilmeleri için çaba sarf edilmesi, 
maske ve hijyenin her şeyin 
başı olduğunun unutulmaması 
gerekiyor” diye konuştu.

Yorgancılar ayrıca pandeminin 
başından beri ilk kez sosyal mesafe 
kurallarına uygun biçimde fiziki 
meclis toplantısı yaptıklarını 
belirterek, Kasım ayı Meclis 
Toplantısı ve sonrasındaki yemekte 
kendilerini ağırlayacak olması 
nedeniyle İAOSB Yönetim Kurulu 
Başkanı Hilmi Uğurtaş’a teşekkür 
etti.

“Bütçe, ağırlıklı olarak ÖTV 
ve KDV üzerine kurulu”
Ekonomi konuşulurken hep 

kur, döviz, enflasyon, faizin 
düşmesi veya yükselmesi, gelir 
eşitsizliği, işsizlik oranı, risk 
primimizin yüksekliği kavramlarını 
kullandıklarını dile getiren 
Yorgancılar, “Aslında bunların 
hepsi bir sonuçtur. Esas olarak bu 
sonucu ortaya çıkaran nedenler 
önem teşkil eder. Öncelikle o 
nedenleri çözmemiz gerekiyor. Yeni 
açıklanan bütçeyi genel itibariyle 
incelediğimizde ÖTV ve KDV’nin 
bütçenin en büyük geliri olduğunu 
görüyoruz. Bütçe, 700 küsur 
milyar TL ile iki kalem verginin 
üzerine kurulmuş durumda. Bu 
vergiler olmasa bütçeyi bir araya 
getirebilme imkanı bulunmuyor” 
ifadesini kullandı.

“Ülke olarak fason imalatçı 
konumundayız”
Faizlerin düştüğünü, ama ne 

kamu, ne de özel bankalarda bir 
düşüşün söz konusu olmadığını 
dile getiren Yorgancılar, “Üstelik 
Merkez Bankamızın borçlanması 
yüzde 17,5’ten, yüzde 20,5’e çıktı. 
10 yıl vadeli borçlanmada yüzde 3 

daha pahalı borçlanır durumdayız. 
Amerika Birleşik Devletleri 
Büyükelçisinin yaptığı ‘Türkiye’nin 
içişlerine karışmaya niyetimiz 
yok’ açıklamasından sonra 
Cumhurbaşkanımız ‘olumlu bir 
gelişme’ yanıtını verdi. Bu konunun 
fazla büyümeden toparlanması, 
hepimiz için son derece önemlidir” 
dedi.

Türkiye’nin dünyanın 17’inci 
büyük ekonomisi iken, IMF’in 
açıklamalarıyla bazı farklardan 
dolayı şimdi 20’nci veya 21’inci 
ülkesi konumuna geldiğini ifade 
eden Yorgancılar, “Kişi başı 
gelirimiz yedi yıldır düştü. Faiz 
dışı açık vermeye başladık ki 
bu çok risklidir. Kilogram başı 
ihracat değerleri, Türkiye’nin fason 
imalatçısı konumunda olduğu 
anlamına geliyor” diye konuştu. 
Hakimler ve Savcılar Yüksek 
Kurulu’nda bir üyenin istifa ettiğini, 
hemen ardından konuya ilişkin 
yayın yasağı geldiğini hatırlatan 
Yorgancılar, “Bu durumu anlamak 
mümkün değil. Tüm bu yaşananlar 
sonucunda içinde bulunduğumuz 
durum ortaya çıktı” ifadesini 
kullandı.

Stagflasyon endişesi
Türk vatandaşlarının yurt 

dışında 150 milyar dolara yakın 
faizde parası bulunduğunu belirten 
Yorgancılar “Ülkemizde ise en az 
150-160 milyar dolar yastık altı 
döviz ve altın söz konusu. Yaklaşık 
310 milyar dolar sisteme girmiyor. 
Borcumuz ise 450 milyar dolar.                                             
310 milyar doların, 250 milyar doları 
ekonomiye girse, durumumuz 
çok daha farklı olurdu. Bir başka 
olumsuz nokta ise maalesef son 
iki senedir ülkemize gelen yabancı 
kaynağın bulunmamasıdır. Yine 
kamu bütçemizde bulunan yap-
işlet-devret sistemiyle devletimizin 
ödeme mecburiyetinde 
bulunduğu taahhütleri var. Tüm 
bunların sonucunda gri listeye 
alınmamız, Halk Bankası davasının 
birdenbire gündeme gelmesi, 

faiz indirimi, büyükelçiler, doların 
9,58’lere çıkması gibi konuları 
konuşmaktayız. Bu noktada tek 
korkum, stagflasyondur. Sanayiciler 
olarak stagflasyona girme endişesi 
taşıyoruz. Eğer durgunluğun içine 
girersek, talep azalması ile hem 
işsizliğimiz artacak, hem ödemeler 
dengemiz bozulacak, hem de 
kendimizi tahsilatlarımızı yapmakta 
zorlandığımız bir ortamda 
bulacağız”  dedi.

Ekonomik görünüm
Mevcut ekonomik durumu 

10 maddede özetleyen Başkan 
Yorgancılar, “Kurlarda volatilite 
çok yüksek, TL’deki değer kaybı 
durdurulamadı. Enflasyonun 
düşmesi sağlanamadı, ÜFE ile 
TÜFE arasındaki makas giderek 
açıldı. Hammadde temininde ve 
maliyetlerinde sıkıntılar devam 
ediyor. Konteyner bulunamıyor, 
bulunsa da maliyetleri yüksek ve 
navlun fiyatları artmaya devam 
ediyor. KOBİ’lere beklenen nakit 
desteği sağlanamadı, faizler 
indirilse de bu durum sanayiciye 
yansımıyor. Finansman temini 
çok pahalı. ‘Komşudan tedarik’ 
etkisi ile ihracatımız rekorlar 
kırdı, ancak kilogram başı ihracat 
değeri azaldı. OECD ülkeleri 
içinde en yüksek büyüyen ikinci 
ülke konumunda bulunsak da 
istihdam yaratamıyoruz. Yurt içinde 
ve yurt dışında tüm maliyetler 
öngörülemez şekilde sürekli artıyor. 
Bu da ürüne sağlıklı fiyatlandırma 
yapılamamasına yol açtığı için 
sanayicinin önünü görmesini 
engelliyor, halkın alım gücünü 
azaltıyor, borçluluğu artırıyor ve 
istikrar sağlanamıyor” diye konuştu.

Faiz, enflasyon, büyüme
Dünyadaki faiz ve enflasyon 

oranlarına ilişkin tabloyu meclis 
üyeleri ile paylaşan Yorgancılar, 
“Dünyanın her ülkesinde enflasyon 
görülüyor. Enflasyonun olduğu 
yer demek, paranın, faizin artması 
gereken yer demek. Çünkü ancak 
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faizi arttırdığınız zaman oranlar 
aşağıya indirilebiliyor. Dünyada faiz 
oranını arttıran 21 merkez bankası 
var. Faiz indirimi yapan ülkeler ise 
Venezüella, Türkiye, Nikaragua, 
Bolivya, Singapur, Danimarka 
ve El Salvador. Bunlar içinde 
Danimarka’daki yapılan indirim, 
binde 60’dan binde 50’ye düşüş 
şeklinde oldu ki bu da çok az bir 
orandır. Ülkeler ekonomik büyüme 
tahminlerinde revizyona giderek 
2021 ve 2022 için tahminlerini 
açıkladılar. Genel olarak 2022 
yılında bir ivme kaybı söz konusu; 
baz etkisi ile 2021 yılında büyüyen 
ülkemiz, en çok ivme kaybına 
uğrayanlar arasında yer alıyor. 
2022 yılı için ortalama yüzde 3’lük 
büyüme, Türkiye’nin potansiyel 
büyümesinin çok altındadır. Yüzde 
8-9’luk bir büyüme sağlanamazsa 
istihdam ve refah seviyesi tedirgin 
edici bir noktada olacaktır” 
ifadesini kullandı.

“Türkiye ilk 20’nin
 dışında kalabilir”
2018 yılında gerçekleşen bir 

Meclis toplantısında Hollanda’nın 
GSYH’sı ile Türkiye’ye çok 
yaklaşmasından ve Türkiye’nin de 
ev ödevlerini yerine getirmiyor 
olmasından yola çıkarak bir slayt 
paylaştığını dile getiren Yorgancılar, 
“Sıramızı kaybedebiliriz, tarımı 
odağına alan Hollanda ile milli 
gelirimiz arasındaki fark 86 milyar 
dolardan, ne yazık ki 2017 itibari 
ile 23 milyar dolara gerilemiştir. 
Benzer şekilde elektronik 
ekipmanları üretimini odağına 
alan 16. sıradaki Endonezya ile 
olan fark 68 milyar dolardan 
164 milyara çıkmıştır.  Bu mesajı 
çok doğru algılamalıyız. Bugüne 
kadar tuttuğumuz yol bizi buraya 
kadar getirdi. Ama artık ya yeni 
yollar bulmak ya da yeni yollar 
açmak durumundayız” dediğini 
hatırlattı. Türkiye’nin aynı hataları 
yaparak yola devam ettiği için 
2018 yılında iki sıra gerilediğini 
belirten Yorgancılar, 2 Temmuz 

2019 tarihli Yüksek İstişare Kurulu 
Toplantısı’nda ise bu kez İsviçre 
GSYH’sının Türkiye’ye yaklaşması 
nedeniyle “Aynı risk hala devam 
ediyor” dediğini ifade etti. 

IMF’nin Ekim ayında açıkladığı 
son raporda Türkiye’nin 21. sıraya 
gerileyeceğinin tahmin edildiğini 
dile getiren Yorgancılar, “Her 
ne kadar Dünya Bankası’yla 
çelişen bir İran verisi bulunsa da, 
ülkemiz her an ilk 20 ekonominin 
dışında kalabilir. PMI’ın, 2019 ve 
2020 yılındaki küresel düşüşten 
yeniden artış ivmesine geçmesi 
sevindiricidir. Şu anda gerek 
dünyada, gerek Euro bölgesinde bir 
tek Almanya sıyrılmaktadır” dedi.

“CDS primi süratle aşağı 
çekilmeli”
Türkiye’nin küresel ekonomiden 

aldığı payın da azaldığını ifade 
eden Yorgancılar, “1960’larda 
yüzde 1,1 olan payımız 2020’de 
0,85’e indi. Güney Kore’nin binde 
2 olan payı ise bugün yüzde 2’ye 
çıkmış durumda. CDS primimiz 

320’lere kadar inmişken ve 
tam yatırımların yapılabileceği, 
yabancıların gelebileceği bir 
ortam yakalanmışken, şimdi 
tekrar 450’lere çıktı. Bunu en 
kısa sürede normal seviyelere 
indirmemiz gerekiyor. Avrupa 
Birliği’nin hazırlamış olduğu dönem 
raporunda ülkemizin demokratik 
kurumlarının işleyişinde ciddi 
eksiklik olduğu, demokrasi ve insan 
hakları alanlarında gerilemenin 
devam ettiği gibi sert söylemler 
var. Bunun sonucunda CDS primi 
yukarı yönlü hareket ediyor” diye 
konuştu.

AB Yeşil Mutabakatı ile artık 
yeni rekabet alanının “yeşil 
dönüşüm” olduğunu vurgulayan 
Yorgancılar, “Bu kapsamda TEPAV 
tarafından yapılan çalışmada 
2015 yılında sektörlerdeki mevcut 
teknolojilerle bizim Yeşil Mutabakatı 
uygulayabilme imkanımız maalesef 
yüzde sıfırdı. 2020’deki teknoloji 
ile bu oran yüzde 25’lere çıktı. 
2030’da ise beklenti yüzde 70’lerde 
olmasıdır” ifadesini kullandı.
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OSB Kanunu
Tasarlanan Organize Sanayi 

Bölgeleri Kanunu ile ilgili EBSO 
Meclis Başkanı Salih Esen’in 
açıklamalarda bulunduğunu 
hatırlatan Yorgancılar, Yönetim 
Kurulu Başkanı olarak yazılı ve 
görsel basında, sosyal medyada 
ve ayrıca TOBB nezdinde gerekli 
açıklamalarda bulunduğunu 
belirterek EBSO Meclis Başkan 
Yardımcısı Hakkı Attaroğlu’nun 
da OSBÜK nezdinde girişimde 
bulunduğunu, doğru bir sonuç 
çıkacağını ümit ettiklerini söyledi.

Başkan Yorgancılar, Cumhuriyet 
Bayramını en içten dileklerle 
kutlayarak “Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk ve silah arkadaşları bu 
ülkeyi kurtarmak için her türlü 
çabayı göstermişken, biz de 
pes etmeden çalışmaya devam 
edeceğiz” dedi.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO Meclis Üyesi sanayicilerin 

gündeme getirdiği konuları da 
değerlendiren Başkan Yorgancılar, 
söz alan tüm sanayicilerin benzer 
konuları dile getirdiğini belirterek 
“Çünkü sıkıntılarımız aynı. Tüm 

konularda her zaman destek 
vermeye hazırız. Bunu görevimiz 
nedeniyle bulunduğumuz 
makamdan güç alarak değil, 
tamamen ikili ilişkilerimiz ile 
yapıyoruz” diye konuştu. 

EBSO Meclis Üyesi Nedim 
Anbar’ın gerçekleştirdiği hisse 
devrine dönük açıklamasıyla ilgili 
olarak Yorgancılar, “Sanayicilik 
aslında bir yaşam tarzıdır. Sayın 
Anbar’a da hak veriyorum. 
Bu kürsüden defalarca ülke 
yönetiminde yapılan hataları dile 
getirerek düşüncelerimi paylaştım. 
Ama iyisiyle kötüsüyle yaşadığımız 
şartlar ortadadır. Durum böyle 
olunca bizlere iki seçenek kalıyor; 
ya Anbar’ın yaptığı gibi satıp 
bırakacağız, ya da devam edeceğiz. 
Ben 1974 yılında iş hayatına atıldım. 
İhtilal gördüm, kriz gördüm, 
Anayasa kitapçığının fırlatıldığını 
gördüm, kurların bir anda 1,7 liralara 
çıkıp sonra 1,3’lere, 1,4’lere,1,05’lere 
geri indiğini gördüm. Ama 
hiçbir zaman bırakıp gitmeyi 
düşünmedim, çünkü çalışmayan 
paranın kimseye faydası olmaz. 
Rahmetli babam 1960’lı yıllarda 
toplu iğnenin bile üretilmediği 
ülkemizde el aletleri yapmak için 

Almanya’ya gidip, makine bulup, 
buraya getirip bir tesis kurarak bir 
marka yarattı. Herkesin de kendince 
bu tip başarıları vardır. ‘Sıkıldım, 
yapmayacağım, arkamdan gelen 
yok’ diyerek iş bırakılıyorsa ona 
da saygı duyarım. Sayın Anbar’ın 
verdiği kararın kendisi için hayırlı 
olmasını diliyorum” ifadesini 
kullandı.

Hüseyin Vatansever ve Davut 
Yanık’ın TOBB Yönetim Kurulu 
Başkanı’nın konuşmamasıyla ilgili 
eleştirilerinde haklı olduğunu dile 
getiren Yorgancılar, “En son geçen 
hafta faiz konusuyla ilgili bir tweet 
atmıştır ve bugüne kadar ilk defa 
böyle bir görüş bildirmiştir. Her 
yöneticinin bir yönetim modeli, tarzı 
vardır. Sayın Hisarcıklıoğlu da TOBB 
Yönetim Kurulu Başkanı seçilmiştir 
ve kendince bir yönetim anlayışı 
vardır. Kaldı ki sıkıntılar dile getirilse 
de kanun koyucu olmadığınız 
için bir fayda sağlamıyor. Bu Oda 
geçmişte tren katarı kaldırdı, 
bu doğrudur, ama o zamanki 
Başbakanımız da farklıydı. Bunun 
göz ardı edilmemesi gerekiyor. 
Zira gazetelerde bir karikatür 
yayınlandığında, o dönemde normal 
karşılanırdı” diye konuştu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclisi, Ekim ayı toplantısında 
İzmir İl Emniyet Müdürü 

Mehmet Şahne’yi konuk etti.
7 Temmuz 2021 tarihli 

Cumhurbaşkanlığı kararnamesiyle 
İzmir İl Emniyet Müdürü olarak 
atandığını ve 15 Temmuz 2021 
tarihinde göreve başladığını 
belirten Şahne, güzel İzmir’e geldiği 
günden itibaren oldukça güzel 
duygularla karşılandığını, coğrafi 
güzelliğinin yanı sıra İzmir’i güzel 
kılan insanların göstermiş olduğu 
ev sahipliği ve misafirperverliğini 
de dile getirmek istediğini söyledi.

Şahne, silah arkadaşlarıyla 
birlikte; ‘Bağımsızlık ve özgürlük 
benim karakterimdir’, ‘Ya istiklal 
ya ölüm’ ve ‘Ordular ilk hedefiniz 
Akdeniz’ deyip 9 Eylül günü İzmir’e 
gelerek 29 Ekim’de Cumhuriyeti 
ilan eden Mustafa Kemal Atatürk ve 
silah arkadaşlarını saygı, minnet ve 
şükranla andığını ifade etti.

Sanayiciye destek sözü
Cumhuriyetimizin kuruluşundan 

sonra bağımsızlığın olmazsa 
olmaz şartlarından birinin ekonomi 
olduğunu bilen Cumhuriyetin 
kurucu felsefesinin, 17 Şubat-4 
Mart 1923’te İzmir İktisat 
Kongresiyle bunun devletin 
temel taşlarından biri olduğunu 
herkese ilan ettiğini dile getiren 
Şahne, “İzmir İktisat Kongresi ile 
ekonomimizi millileştirmek için ilk 
adım atıldı. 1925’te çıkan Ticaret 
ve Sanayi Odaları Kanunuyla, 
1885’te kurulan İzmir Ticaret ve 
Sanayi Odası kendisini yeniledi 
ve o günden itibaren memlekete 
milli bir ekonomi kazandırmak için 
Türk ekonomisinin ve sanayisinin 
her zaman ‘at başı’ rolünü 
oynadı. Sanayiciler, Cumhuriyetin 
kuruluşundan bu yana ülkemiz için 
çok ciddi adımlar attı. Bu anlamda 
EBSO, ülkemizin ve Avrupa’nın 
birçok konuda en’lerine sahip 

olan bir kuruluştur. Sanayicilerin 
bu enerjisinin, çalışma azminin, 
ülkemize katmış olduğu katma 
değerle, emniyet güçleri olarak 
sağlayacakları güvenlik hizmetiyle 
bir kat daha ileri gitmesi için 
elimizden geleni yapacağız” dedi.

Ön palan çıkan konular
İzmir’in Türkiye’nin güvenli, 

huzurlu, asayişi berkemal illerinden 
biri olmasında iş insanlarının 
yarattığı istihdamın önemli rolü 
olduğunu vurgulayan Şahne, 
“Görevde bulunduğum 3,5 aylık 
süredeki gözlemlerime dayanarak 
birinci öncelikli sorunun maalesef 
dünyada olduğu gibi ülkemizde 
de uyuşturucu olduğunu 
söyleyebilirim. İşin daha tehlikeli 
boyutu, Cumhuriyetin kuruluşundan 
bu yana emperyalizmin, gelişmekte 
olan ya da bizim gibi dünyada 
başta olabilecek lider milletlerle 
hep bir mücadele içerisinde 

EBSO Ekim ayı Meclis toplantısına konuk olan İzmir İl Emniyet Müdürü Mehmet Şahne, 
“Sanayiciler, Cumhuriyetin kuruluşundan bu yana ülkemiz için çok ciddi adımlar attı. 
İzmir’in Türkiye’nin güvenli, huzurlu, asayişi berkemal illerinden biri olmasında iş insanlarının 

yarattığı istihdamın önemli rolü var” dedi.

İzmir İl Emniyet Müdürü 
Mehmet Şahne:

“EBSO, 
ülkemizin ve 
Avrupa’nın 
en’lerine sahip 
olan bir kuruluş”
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bulunmuştur. Cumhuriyetin 
kuruluşundan bu yana bütün 
badireleri atlattıktan sonra en son 
15 Temmuz badiresini hep birlikte 
dayanışma ile atlattık. Çocuklarımızı 
zehirlemeye çalışanlara karşı 
elimizden gelen bütün mücadeleyi 
vereceğiz. Bu mücadelede polisiye 
tedbirler tek başına yeterli değildir. 
Mutlak başarı için millet olarak 
birlik ve beraberlikle, farkındalık 
duygusuyla hareket etmemiz 
gerekiyor” diye konuştu.

Diğer bir tehlikenin ise 
gençlerin yurt dışında yaşama ve 
orada eğitim alma konularındaki 
üst seviyede talepleri olduğunu 
belirten Şahne, “Burada da 
siber suçlarla mücadele şube 
müdürlüğünün yapmış olduğu 
sanal devriye faaliyetleri bulunuyor. 
Zira özellikle sanal dünyada bazı 
ülkelerin çok cazip ve yaşanılabilir 
olduklarına ilişkin propaganda 
yapılıyor. Bu, gençliğimizi çalmanın 
farklı bir metodudur. Bu konuda 
çocuklarımızı hassas ve duyarlı hale 
getirirsek, el birliği ile bu sorunu da 
aşabiliriz” ifadesini kullandı. 

İzmir’de ilk etapta karşılaştığı 
sorunlardan birinin de trafik 
olduğunu belirten Şahne, 
“Ekipler 06.00 - 21.00 saatleri 
arasında üst seviyede tedbirleri 
uygulanıyor. Birçok alanda trafiği 
rahatlatmamıza rağmen altyapı 
sorunlardan kaynaklı olarak trafikte 
zaman zaman sıkıntı yaşanabiliyor” 
dedi.

“Şeffaf ve ulaşılabilir 
olacağız”
Vatandaşların kendilerini daha 

huzurlu ve güvenli hissetmelerine 
yönelik olarak mevcut personelin 
sokakta daha çok görünür hale 
getirmek için ekip sayısını yüzde 
50 civarında artıracaklarını ifade 
eden Şahne, “Genel anlamda 
şehrimizin güvenlik ve asayişle ilgili 
çok ciddi sorunları gözükmemekle 
birlikte özellikle gençlerimizin 
uyuşturucuyla tanışmaması, etik 
değerlerden uzaklaşmaması, ahlaki 

zafiyetlere düşmemesi için sokakta 
onları daha huzurlu ve güvenli 
ortamlarda eğlenebilecekleri 
mekanlar yaratacağız ve her zaman 
yanlarında olacağız” diye konuştu.

Teşkilat olarak yaptıkları 
her işin hesabını vereceklerini 
vurgulayan Şahne, “Şeffaf, açık, 
anlaşılır bir kurum olacağız. 7/24 
gönül rahatlığıyla ulaşılabilir 
olacağımıza ve hukuki çerçevede 
bütün sorunlara çözüm üretmeye 
çalışacağımıza dair şahsım ve 
arkadaşlarım adına söz veriyorum” 
ifadesini kullandı.

Sanayicilerin sorularını 
yanıtladı
Yöneltilen sorulara da yanıt 

veren Şahne, trafik kazalarını 
analiz ettiklerinde, yüzde 46’sının 
motosiklet sürücülerinden 
kaynaklandığını gördüklerini, 
bunlarla ilgili denetimleri üst 
seviyeye çıkarttıklarını söyledi. 

Özellikle genç polislerin halka 
daha yakın davranış sergilemesi 
konusunda gerekli uyarıyı 
yaptıklarını belirten Şahne, birkaç 
ay içinde bu değişimin fark 
edileceğini ifade etti.

Türkiye genelinde yaklaşık 
214 vatandaşa bir polis düştüğü 
bilgisini veren Şahne, İstanbul 
ve İzmir’de bu oranların daha 
fazla olduğunu, İstanbul’da 305, 
İzmir’de ise 275 seviyesinde 
bulunduğunu dile getirdi. Şahne, 
önümüzdeki yıl 10 binin üzerinde 
personel alımı gerçekleşeceğini de 
vurguladı. 

İzmir’deki otopark sıkıntısını 
ve uygunsuz parklar konusunda 
yaşanan sıkıntıyı bildiğini 
ifade eden Şahne, “Konuyla 
mücadele ediyoruz. Özellikle 
sahil bandındaki trafik rahatladı 
ve Alsancak’ta hareket 
kabiliyeti arttı. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi’nin 1,5 ay öncesinde 
trafik yoğunluğundan dolayı iptal 
ettiği 40’ın üzerinde tramvay 
seferi, emniyetin yaptığı çalışma 
sonrasında 8’e düştü.  Kemalpaşa, 
Aliağa ve Torbalı gibi çevre yolu 
güzergahlarında mesai saatlerinde 
kamyon ve tır yoğunluğunu takip 
ediyoruz. Bunun trafiğe etkisine 
bakacağız. Duruma göre mesai 
saatlerinde kamyon ve tırların yolu 
kullanımlarını yasaklayabiliriz” diye 
konuştu.

EBSO Meclis Başkanı Salih Esen ve Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, İzmir İl Emniyet Müdürü Mehmet Şahne’ye 

teşekkür plaketi sundu.
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Sanayicinin gündemi OSB Kanun 
Taslağı ve enerji maliyetleri

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclisi Üyesi sanayiciler, EBSO Ekim ayı Meclis toplantısında 
OSB Kanunu’nda yapılması öngörülen değişiklik, sanayicinin enerji maliyetleri ve güncel 

ekonomik konuları gündeme getirdiler.

Hilmi Uğurtaş
OSB Kanunu taslağı
EBSO Meclis Üyesi Hilmi 

Uğurtaş, Kasım ayı Meclis Toplantısı 
ve sonrasındaki yemeğin İzmir 
Atatürk Organize Sanayi Bölgesi 
Nedim Uysal Endüstri Mesleki ve 
Teknik Lisesi’nde düzenlenecek 
olmasından duyduğu memnuniyeti 
dile getirdi.

Türkiye’nin çok sıkıntılı bir 
süreçten geçtiğini ve EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ın konuları etraflıca 
anlattığını belirten Uğurtaş, 
“Aslında bunlara ilave olarak 
söylenecek çok fazla söz yok. 

Türkiye’miz bırakın hukuk devletini, 
kanun devleti bile olamadığı sürece 
ekonomik olarak izleyeceğimiz 
yolu çizmek mümkün değildir. 
Öngörüsü olmayan bir toplumda 
ekonomi de yönetilmez” dedi. 

Türkiye’nin en iyi yönetilen 
kurumları arasında organize 
sanayi bölgelerinin yer aldığını 
ifade eden Uğurtaş, “OSB’ler 20 
senedir zaman zaman siyasetçilerin 
gündemine geliyor. Kanun 
değişiklikleriyle OSB’leri kendi 
istedikleri gibi yönlendirmeye 
çalışıyorlar. Ama bunu yaparlarken 
kamunun organize sanayi 
bölgelerinde ne kadar yatırımı 

olduğu konusunda hiçbir fikirleri 
yok. Bazı organize sanayi bölgeleri 
yatırımları yaparken kamudan 
kredi kullansalar da bu krediler 
ödeniyor. Kamulaştırmalar 
yapılıyor, fakat devlet tarafından 
verilen bu desteklerin de çok 
fazla konuşulmaması gerekiyor. 
Bugün Türkiye’de başarılı olan 59 
organize sanayi bölgesinin tamamı 
genel kurulla yönetiliyor. Ülkemizin 
üretim ve istihdamının büyük 
kısmını OSB’ler gerçekleştiriyor. 
Ancak yeni kanun taslağında 
organize sanayi bölgelerinin başına 
kamudan vali veya kaymakamlar 
getirilmesi, dört yılda bir genel 
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kurullar yapılarak 
müteşebbis heyet 
seçilmesi,  müteşebbis 
heyetin başına valinin 
getirilmesi, yönetimin 
de müteşebbis 
heyetin içinden 
seçilmesi şeklinde 
bazı yaptırımlar yer 
alıyor. OSB’lerin kamu 
idarecileriyle herhangi 
bir sıkıntısı yok, ama 
illerin valileri 2-3 yılda 
bir değişiyor. Ayrıca 
kamu yöneticilerimizin 
ilin ve kentin 
yönetiminde çok ciddi 
ölçüde işleri varken, 
sanayi ve ekonomiyi 
yönlendirmeleri 
zordur. Üstelik 
organize sanayi 
bölgeleri, süratle karar alabilen 
ve uygulayan kuruluşlardır ve 
bu nedenle başarı elde etmiş ve 
etmektedirler” diye konuştu.

Bazı organize sanayi bölgesi 
başkanlarının “Bizde vali var, bir 
sıkıntı yaşamıyoruz” ifadelerine 
karşılık olarak “Bizde de vali yok, 
biz de sıkıntı yaşamıyoruz, biz 
kendi kendimizi yönetiyoruz” diyen 
Uğurtaş, “Kaldı ki ülke ekonomisini 
bu kadar taşıyan insanlar olarak 
organize sanayi bölgelerini 
gayet iyi yönetebildiğimizi 
söylediğimizde bu sefer 
Sayın Bakan; ‘kendi aranızda 
anlaşamadınız’ dedi. Buna şiddetle 
karşıyız. Yine Organize Sanayi 
Bölgeleri Üst Kurulu toplantısında 
‘biz size bir telefon kadar yakınız’ 
dediler, ancak ben İzmir Atatürk 
Organize Sanayi Bölgesi Başkanı 
ve Organize Sanayi Bölgeleri 
Derneği Başkanı olarak üç yıldır 
randevu alamıyorum” ifadesini 
kullandı.

Hazırlanan taslakta arsa tahsisi 
yapıldığı zaman tahsis süresince 
şirkette hisse devrederken veyahut 
yabancı ortak alırken Bakanlığa 
sorulması hususunun getirildiğini 
hatırlatan Uğurtaş, “3-5 bin veya 

10 bin metrekare olarak tahsis 
edilecek bir arsa için büyük 
firmalar kendilerini bu şekilde bir 
sıkıntıya sokmak istemeyeceklerdir. 
Yine taslak ile organize sanayi 
bölgelerinin yatırım programını 
bakanlığa göndermeleri gerekecek. 
Fakat doğa koşulları gereği örneğin 
bir sel felaketi olduğu düşünülecek 
olursa, bu durumda OSB pompa ya 
da başka bir ekipman alma ihtiyacı 
doğduğunda ve bu programında 
olmadığında önce konu genel 
kurula, genel kuruldan bakanlığa 
onaya gidecek. Ancak onaydan 
sonra yatırım yapılabilecek. 
Kaldı ki Türkiye’de 350 organize 
sanayi bölgesi olduğu göz önüne 
alındığında bakanlıktaki eleman 
sayısı ve bunların OSB kararlarını 
denetleme ya da onaylama 
bilgi ve becerisi olup olmadığı 
düşünüldüğünde, organize sanayi 
bölgelerinin iş yapamaz hale 
geleceği öngörülebilir” dedi.

Bugün organize sanayi 
bölgeleriyle gurur duyulduğunun, 
hatta yurt dışında organize 
sanayi bölgesi kuran OSB’lerimiz 
olduğunun altını çizen Uğurtaş, 
taslak yasalaşırsa bunu yapmanın 
mümkün olmayacağını söyledi.

Tasarıda müfettiş incelemesi 

sonunda bir suiistimal bulunursa 
dava süresi bitinceye kadar 
görevden alım hükmünün 
bulunduğunu ifade eden Uğurtaş, 
“Masumiyet karinesinin bir 
tarafa bırakılıyor, üstelik yargı 
sürecinin sonuna kadar yönetim 
kademesindeki kişilerin sosyal 
ilişkilerinin, ticari ilişkilerinin 
ve aile ilişkilerinin ne durumda 
olacağı göz ardı ediliyor. Bu 
durum karşısında zaten kimse bu 
görevleri almak istemeyecektir. 
Hali hazırda Türkiye’nin en sıkı 
denetlenen kurumları organize 
sanayi bölgeleridir. 6, 7 hatta 8 
ay boyunca denetçiler OSB’lerde 
kaldığı için onlara özel odalar 
yaptık. Sayın Bakan, belli bir gelire 
sahip OSB’lerin suyu ücretsiz 
dağıtmasını istiyor, ama arsalar 
satıldıktan sonra OSB’lerin hiçbir 
gelir kalemi kalmıyor. Bu konuda 
Bakanın yeterli bilgiye sahip 
olmadığını düşünüyorum. Aidatlar 
ise şu an İAOSB personelin yıllık 
maaşının yarısını bile karşılamıyor” 
diye konuştu.

Kamil Porsuk
“Sanayicinin elektrik 
faturası artacak”
EBSO Meclis Üyesi Kamil 

Kamil
Porsuk

Hilmi
Uğurtaş
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Porsuk, OSB Kanun Taslağı ile 
ilgili desteklerinden ötürü EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a teşekkür ederek, 
Uğurtaş’ın dile getirdiği bütün 
hususlara katıldığını söyledi.

Kemalpaşa OSB’nin bir 
müteşebbis heyetle ve şu anda 
getirilmek istenen yasayla 
yönetiliyor olmasına rağmen 
taslağın tamamen karşısında 
olduklarını belirten Porsuk, “Kaldı 
ki OSB’lerdeki sanayicilerin 
elektrik, doğalgaz gibi çözüm 
bekleyen birçok konusu varken 
bu kanun taslağı gündeme geldi. 
KOSBİ’de enerji ve elektrikle 
ilgili birtakım sıkıntılar yaşıyoruz, 
pek çok OSB’miz de yaşıyor. 
Yasa maddeleri nedeniyle PTF’yi 
ödeyemediğimiz için portföy 
boşaltan çok fazla enerji firması 
oldu. Enerji Piyasası Denetleme 
Kurulu, 16 ve 31 Ekim dönemi için 
gün öncesi borsasında dengeleme 
yapabilmek adına, güç piyasasının 
tavanını yüzde 50 oranında 
artırarak 1078 TL-megavata çıkardı. 
Bu, yakın bir zamanda elektrik 
kullanım faturalarının artacağı 
anlamına geliyor. 1 Kasım’dan 
sonra ise tavan fiyat artışı 
otomatiğe bağlanarak artmaya 
devam edecek. EPDK’nın 14 Ekim 
tarih ve 10489 sayılı kararında 
‘Oluşacak yeni tavan fiyatı içinde 
bulunan takvim ayı esas alınarak, 
iki ay önceki takvimden itibaren 12 
aylık PTF ağırlıklı ortalamanın üç 
katı olarak hesaplanacak, ancak 
tavan fiyatı 2 TL-megavat olacak’ 
deniyor. Son kaynak tedarik tarifesi 
uygulamasında ise baraj, yılda 3 
milyon kilovat tüketime indirildi. 
Bu aslında iyi bir şey, 3 milyon 
kilovata indirilmesiyle bir yerde 
YEKDEM biraz daha azalacak; 
ama söz konusu durum piyasa 
tedarik fiyatından gelen yükün bir 
kısmını azaltsa da yine sıkıntılar 
yaşayacağız” diye konuştu.

Bu durumda uygun maliyetli 
enerji sağlayan HES’lerin üretim 
içinde payının düşmesinin, ithal 

kömür ve doğal gazla çalışan 
üretim santralinde gerek dünya 
piyasasındaki artış ve gerekse 
Türkiye’de döviz kurundaki 
yaşanan artışlar nedeniyle 
yükselecek maliyetlerin PTF 
fiyatlarını da arttıracağını dile 
getiren Porsuk, “Ancak son 
kullanım tedarik tarifesinin 3 
milyona düşmesi neticesinde 
YEKDEM maliyetlerinin daha geniş 
tüketici grubuna yayılmasından 
dolayı YEKDEM bedeli düşecek, bu 
da tarifede bir denge sağlayacak” 
ifadesini kullandı. 

Porsuk, “Elektrik sektöründe 
eskiden yatırımları devlet yaparken 
enerji tüketimi, iletimi ve dağıtımı 
Türkiye Elektrik Kurumu’na 
bağlıydı. Devlet eliyle Enerji ve 
Tabii Kaynaklar Bakanlığı’nın 
hazırladığı ulusal tarifeden 
enerji satışı yapılabiliyordu. 
Özelleştirmeler sonunda bu kurum 
Elektrik Üretim A.Ş., TEİAŞ ve 
TEDAŞ şeklinde üçe bölündü. 
Enerji Piyasası Denetleme Kurulu 
kuruldu ve tarifeler bu şekilde 
belirlenmeye başlandı. Ardından 
TEDAŞ 21 bölgeye ayrılarak 
dağıtımı özelleştirdi. Elektrik 
Üretim A.Ş. santrallerinin de 
büyük çoğunluğu özelleşti ve 
devlet üretim santralleri kurmayı 
bıraktı. Bu şekilde enerji satışının 
piyasa koşullarında ve reel fiyatlar 
üzerinden yapılması hedeflendi. 
Tarifedeki çapraz sübvansiyonlar 
kalkacak ve gerçek fiyatlar 
üzerinden satış yapılacakken, 
EPDK bağımsız olmasına karşılık 
genel politikalar, seçim ve bu 
gibi nedenlerle 4-5 yıl zam 
yapılmadığı dönemler yaşadık. 
Sonrasında maliyetleri satış 
fiyatını karşılamayan üreticilerin 
yakınmaları başladı. 1 Temmuz 
2006’da 13 ilde meydana gelen 
elektrik kesintisi ile dengeleme 
uzlaştırma yönetmeliği ve ardından 
da TEİAŞ bünyesinde Piyasa Mali 
Uzlaştırma Merkezi kuruldu ve 
bu yapı, bağımsız olarak EPİAŞ 
adı altında yapılandırıldı. Elektrik 

fiyatları borsada arz-talep dengesi 
üzerinden belirlenmeye başlandı. 
Ancak düzenleme söylendiği gibi 
yürümedi. Temmuz öncesinde 380 
bandında seyreden kilovat fiyatları, 
1 Temmuz’da ulusal tarifeye gelen 
yüzde 15 zamdan sonra 520-550 
TL’ye yükseldi, hemen ardından 
da 617 TL’ye yükseldi. Ağustos 
ayında ise 636 TL olarak belirlenen 
fiyat, 14 Ekim’de ilan edilen 
rakamlarla 1078 TL’ye yükseldi. 
EPDK Başkanından ‘Sanal alım 
yapan firmalar var, bu sayede 
PTF’leri yükseltiyorlar’ ifadelerini 
duyduk. Kamu eliyle yürütülen 
enerji sektörü piyasalaştırıldı, 
ancak piyasa koşullarının gereği 
yapılmadı. Sistemi kontrol 
etmekle görevli kurumlar, 
görevlerini yerine getirmedi. Enerji 
piyasasında yaşanan bu durum 
karşısında sanayicinin yenilenebilir 
enerji ve GES kaynaklarına 
yönelmesi, en akılcı çözümdür. 
Lisanssız GES yönetmeliğinde 
yapılan düzenlemelerle çatılar 
üzerindeki GES’in önü açıldı. 
Cumhurbaşkanlığı kararnamesiyle 
500 megavata kadar kurulum 
imkanı sağlandı. Son kaynak 
tedarik tarifesinin 3 milyon kilovata 
kadar düşmesi, aboneler için kendi 
enerjilerini üretmeleri konusunda 
önemli hale geldi” ifadesini 
kullandı.

Organize sanayi bölgelerinde 
var olan enerji sıkıntıları karşısında 
çözüm üretmenin zaruri olduğunu 
belirten Porsuk, “OSB’lerde üretim 
yapan sanayiciler, sözünü ettiğim 
durumları değerlendirerek kendi öz 
tüketim ihtiyaçları için çatılarında 
GES kurulumları yaptılar. GES 
kurulumu için katılımcıların 
yoğun bir çağrı mektubu talebi 
var. Ayrıca, lisanssız enerji 
üretimi yönetmeliğinin 5.1-H 
maddesindeki düzenlemeyle aynı 
dağıtım bölgesinde kalmak üzere 
OSB dışındaki abonelerin farklı 
noktalarda arazi kurulumlarına izin 
veriliyor. Ancak, OSB katılımcılarına 
sadece OSB içindeki parsellerinde 



43KASIM 2021

kurulum izni verildi. 
Oysa hem OSB 
katılımcıları için 
ve hem OSB tüzel 
kişiliklerinin OSB 
dışında ve civarında 
uygun arazilere, atıl 
durumdaki sağlık 
koruma bantlarına aynı 
madde kapsamında 
arazi kurulum izni 
verilmesi önem arz 
ediyor” dedi.

OSB’lerin öz 
tüketimleri için OSB 
dışı alanlarda GES 
ve RES kurabilmesi 
gerektiğini ifade 
eden Porsuk, “OSB 
Yasası uyarınca 
arıtma tesisi ve su 
deposu gibi teknik 
hizmet alanlarının OSB dışında 
kurulmasına izin veriliyor. Enerji 
üretiminin de aynı kapsamda 
değerlendirilmesi gerekiyor. Ama 
GES ve RES’ler ile EPDK’daki 
yönetmelikler nedeniyle 
bu yapılamıyor. Bu konuda 
Yönetim Kurulu’ndan girişimde 
bulunulmasını talep ediyoruz” diye 
konuştu.

Cumhuriyet Bayramını kutlayan 
Porsuk, Kasım ayı EBSO Meclis 
toplantısının ve akabindeki 
yemeğin İAOSB’de yapılması 
ile ilgili olarak, bundan sonraki 
meclis toplantılarının da İAOSB’de 
yapılması durumunda Aralık 
ayı yemek bedelini Kemalpaşa 
Organize Sanayi Bölgesi olarak 
üstlenmek istediklerini söyledi.

Hüseyin 
Vatansever
“TOBB 
sorunlarımızı ve 
çözümleri dile getirmeli”
EBSO Meclis Üyesi Hüseyin 

Vatansever, Meclis olarak bir 
arada olmaktan mutluluk 
duyduğunu, ancak ülkemizdeki 
ekonomik sıkıntıların kendilerini 

üzdüğünü belirterek, EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ın dile getirdiği üzere 
girdileri değiştirmeden çıktıları 
değiştiremeyeceğimizi, sonuçtan 
ziyade nedenlerle ilgilenmeleri 
gerektiğini söyledi.

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’nin her zaman kıvanç 
duydukları bir kurum olduğunu 
dile getiren Vatansever, “TOBB 
ülkemizin de en güçlü sivil 
toplum örgütüdür. Birliğin çatısı 
altında TOBB ETÜ gibi gurur 
abidesi bir üniversite bulunuyor. 
TEPAV gibi ülkemizin en etkin 
düşünce kuruluşuna sahip. TOBB 
Başkanımızın bir sürü ekonomi 
danışmanı olduğunu biliyoruz. 
Ancak bu danışmanlar herhalde 
ülkemizin gidişatı ve reel sektörün 
sorunlarını yansıtan raporlar 
hazırlayarak Sayın Hisarcıklıoğlu’na 
iletmiyorlar. Türk ekonomisinin 
yapısal ve yakıcı sorunlarına karşı 
Odalar Birliğimizin hükümetimize 
nasıl bir yol haritası önerdiğini 
bilmiyoruz” dedi.

Kapalı kapılar ardındaki 
toplantılarda söylenen ya da 
söylendiği ifade edilen TOBB 
görüşlerinin sanayicimize ve 
ticaret erbabımıza yansımadığı 

zaman hiçbir kıymeti kalmadığını 
belirten Vatansever, “Beklentimiz, 
2 milyon üyesi olan Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
hem sanayicimizin, hem ticaret 
erbabımızın sorunlarını ve çözüm 
önerilerini en güçlü şekilde dile 
getirmesidir” diye konuştu.

EBSO Meclisine 2005 yılında 
seçildiğini hatırlatan Vatansever, 
“O dönemlerde Ankara’ya tren 
katarları kaldırırken, şimdi fikirlerini 
kapalı kapılar ardında söyleyen 
bir TOBB Başkanına sahibiz. Bu 
durumda doğal olarak sıkıntılar 
çözüme ulaşmıyor. Düşüncelerimi 
de kayda girmesi açısından ifade 
ediyorum ve herhangi bir cevap 
beklemiyorum” ifadesini kullandı.

Süha Kahraman
Bankalarla kurumsal 
işbirliği
EBSO Meclis Üyesi Süha 

Kahraman, şirketlerinin planladığı 
bir yatırım kararı ile uzun vadeli 
kredi arayışına girdiklerini ve 
pandemi dolayısıyla çalıştıkları 
bankaların istedikleri kredi yerine 
kısa vadeli krediler sunduğunu 
belirterek “Bunun üzerine daha 
önce çalışmadığımız bir kamu 
bankasına müracaat ettik. 

MECLİS

Süha
Kahraman

Hüseyin
Vatansever
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Banka ile yaptığımız görüşme 
neticesinde, bir sene boyunca 
ihracatımızı o banka üzerinden 
gerçekleştirmemiz karşılığında 
taleplerimizi değerlendirecekleri 
önerisini kabul ettik. Ege Bölgesi 
Sanayi Odası aynı kamu bankasıyla 
bir webinar düzenledi ve bankanın 
bölge müdürü de burada yer 
aldı. Henüz müracaatı yapalı üç 
hafta olduğu için konuyu dile 
getirip getirmemekte kararsız 
kaldım ve Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’a danıştım. 
Yorgancılar, bankanın uzun 
vadeli kredi isteyenler için uygun 
kredileri olduğunu belirterek, 
başvuruda bulunmamızı önerdi. 
Bunun üzerine, tekrar başvurduk 
ve ertesi gün şube müdürü, üç 
gün sonra bölge müdürü gelerek, 
yüzde 100 ihracata çalıştığımız 
için kredi talebimizin uygun 
bulunduğunu bildirdiler. Bir ay 
sonra da Yorgancılar arayarak 
kredinin çıktığı haberini bize verdi. 
Hem şahsım hem de şirketim 
adına Sayın Yorgancılar’a teşekkür 
ediyorum. Bu tip banka kredileriyle 
ilgili daha çok seminerler, daha çok 
webinarlar yapılmasını istiyorum. 
Çünkü özellikle bankaları tek tek 
alıp, bölgeden başvuru yapınca 
daha iyi sonuçlar çıkıyor” dedi. 

Barış Erel
“Ayrışmamız değil, 
kaynaşmamız gerek”
EBSO Meclis Üyesi Barış Erel, 

Meclisin yüz yüze yapılmasının 
kendisini de mutlu ettiğini söyledi. 
Cumhuriyeti kuran kadroların, 
yıkılan bir imparatorluğun 
yarattığı travmayı aşıp, yerine 
o günün ileri ülkeleriyle eşit 
olacak bir ulus devleti projesi 
gerçekleştirmeye yöneldiklerini 
belirten Erel, “Onlar, 10 yıldan 
uzun süren savaşların yıkımına 
uğramış, felaketler görmüş kadim 
Anadolu topraklarında yeni bir ulus 
devlet yaratmaya çalıştılar. Bunu 
yaratırken de kendilerine rehber 

olarak aydınlanma çağını 
ve onun ilkelerini aldılar. Bu 
ilkelerin en önemlilerinden 
birisi, son tahlilde 
Cumhuriyet rejiminin 
harcını oluşturan, bugün 
de demokratik bir ülkede 
yaşadığımızı hissettiren, 
barış içinde toplumsal bir 
yaşamın olmazsa olmaz 
koşulu ‘laiklik ilkesi’dir. 
İkinci en önemli konu ise 
modern ve demokratik bir 
toplumun yapı taşlarından 
olan kadınların her alanda 
yer almasıdır. Kadınlara, 
ikinci sınıf mevkiden hak 
ettiği yere ulaşarak seçme 
ve seçilme hakkıyla, miras 
hukukuyla eşik haklar 
kazandırılmaya çalışılmıştır” 
dedi.

Erel, “Işık hızıyla değişen 
bir dünyada yaşadığımız için 
yapılanlardan sadece gurur 
duymanın yeterli olmayacağı 
bilincini taşıyoruz. Maalesef 
sonuçlar üzerinden günlük, anlık 
yorumlar yapmak, ülkede alışkanlık 
haline geldi. Sebebi tartışmak ikinci 
plana itildi. Her ne kadar bu durum 
beni üzse de düşününce neden 
konuşulmadığını, neden bu kültürü 
kaybettiğimizi, siyasi partilerin 
toplantılarını da görmüş biri olarak 
anlıyorum ve anlayışla karşılamak 
istiyorum. Her şeye rağmen özgür 
bir Mecliste, özgür bir kürsüde 
konuşmaktayım. Bu ortamı 
sağlayan Meclis Başkanımıza 
ve Yöneticilerimize teşekkür 
ediyorum” diye konuştu.

Makroekonomik dengesizlikler, 
bölgesel kalkınma farklılıkları, 
gelir adaletsizliği, eğitimdeki 
ve sağlıktaki fırsat eşitsizliği 
konuşulmazsa konuları eksik 
bırakmış hissettiklerini dile getiren 
Erel, “Faiz ve enflasyonu azaltmak 
en yaşamsal görevimiz. Ama 
hava kirliliği, su kirliliği ve toprak 
kirliliği de en az faiz ve enflasyonu 
düzeltmek kadar yaşamsal öneme 
sahip. Bunu gözden kaçırmamamız 

gerekiyor. Üretimin, tüketimin 
ve yatırımların artmasına ihtiyaç 
duyduğumuz kadar hak ve 
özgürlük alanlarının genişlemesine 
de ihtiyacımız var. İlkelere ve 
kurallara dayalı küresel sistem 
içinde konumumuzu güçlendirmek 
istediğimiz kadar gençlerin, 
kadınların, engellilerin ve tüm 
dezavantajlı kesimlerin ekonomik 
ve toplumsal hayata katılımını 
da arttırmak istiyoruz. Küresel 
ticaret ve finans sistemi içindeki 
konumumuzu güçlendirmemiz 
çok önemli olsa da bilim, kültür, 
sanat ve spor alanlarında da 
güçlü olmamız gerekiyor. El ele 
verirsek özlediğimiz toplumsal 
adaleti sağlamamamız, küresel 
sistemin güçlü ve saygın bir 
aktörü olmamamız ve gelecek 
kuşaklar için ekosistemin dengesini 
gözeten bir büyüme modelini inşa 
etmememiz için hiçbir sebep yok. 
Ayrışmaya değil kaynaşmaya ve 
bir araya gelmeye ihtiyacımız var. 
Bunun için bizi bir araya getirip 
aynı çatı altında toplayan milli 
bayramlarımız var. Bu düşüncelerle 
Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ü ve silah arkadaşlarını bir 
kez daha yad ediyorum” ifadesini 
kullandı.

Barış
Erel
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Nedim Anbar
Sanayiciliğe 
veda
EBSO Meclis 

Üyesi Nedim Anbar, 
kendisinden önce söz 
alan Meclis Üyelerinin 
ve Yönetim Kurulu 
Başkanı’nın 
konuşmalarında, 
Süha Kahraman’ın 
teşekkür konuşması 
dışında ekonomiyle 
ilgili, ülkemizle 
ilgili, demokrasiyle 
ilgili, hukukla ilgili, 
adaletle ilgili bir tane 
pozitif kelime veya 
cümle duymadığını 
belirterek “Maalesef 
ülkemizde 
demokrasi, hukuk, insan hakları, 
sosyal adalet ve nihayet ekonomi 
bitti. Bunlar biterken, rüşvet, 
irtikap, adam kayırma, ahlaksızlık 
ve hırsızlık hayal edilmez 
şekilde pik yaptı. Vakıfların 
ülkemizde ne işler yaptığını her 
gün televizyonlarda izliyoruz. 
Devletimizi kimlerin yönettiğini 
görüyoruz. Kurulmuş özel bir 
ordunun Türk Silahlı Kuvvetlerine 
girecek personelin mülakatlarını 
yaptığını, imamların devlet 
yönetimine talip olmuşken, 
devleti yönetenlerin de din 
fetvası verip, dini kullanmaya 
devam ettiklerini görüyoruz. 
Tüm bu olumsuzluklar beni 
bunaltırken, 68 yaşında 
sanayicilik yapmanın akıl kârı 
olmadığı düşüncesiyle, Akua 
Group Su Ürünleri Anonim 
Şirketindeki bütün hisselerimi 
satarak sanayicilikten çıktım. 
Devrettiğim 20 yıllık ortaklarım 
rica ettiği için, firmayı temsile 
devam edeceğim. Karşılıksız 
olarak onların arzu ettiği güne 
kadar Akua Group’u İzmir’de 
sosyal kuruluşlarda, sivil toplum 
kuruluşlarında ve benzeri 
platformlarda temsile devam 
edeceğim. Maalesef artık 

sanayici değil, bürokratım” dedi.
Anbar, 29 Ekim Cumhuriyet 

Bayramını kutladığını da ifade 
etti.

EBSO Meclis Başkanı Salih 
Esen Anbar’ın vermiş olduğu 
kararın kendisine ailesine ve 
şirketine hayırlı olmasını diledi. 
Esen, “Aramızda bulunmaya 
devam edeceğiniz için 
memnunuz. 45 yıldır sanayicilik 
yapan biri olarak, bu işi idame 
etmenin zorluklarını çok iyi 
biliyorum. Allah yardımcımız 
olsun” dedi.

Davut Yanık
“Odalar yerine 
TOBB konuşsun”
EBSO Meclis Üyesi Davut 

Yanık, vermiş olduğu karar için 
Anbar’a hayırlı olsun dileklerini 
iletti. Yaşanan süreç içerisinde 
metal sanayicileri olarak çok 
sıkıntılı günler geçirdiklerini 
belirten Yanık, “Maliyetler 
tavan yaptı. Sac fiyatlarının 
en yüksek olduğu dönemde 
yurt dışındaki bağlantılarımız 
vasıtasıyla 1450 dolardan alım 
yaptık. Sonra fiyat düşmeye 
başladı ve daha da düşebilir 
düşüncesiyle bir süre bağlantı 

yapmadık. İki hafta öncesi doğal 
gaz sıkıntısı başlayınca fiyatların 
yükseleceğini hissederek, 1200 
dolardan alım yaptık ve buna 
sevinir hale geldik” dedi.

Hüseyin Vatansever’in 
düşüncesine katıldığını ifade 
eden Yanık, “Yaşanan sıkıntılar 
hususunda EBSO Yönetim Kurulu 
Başkanı olarak Ender Yorgancılar 
yazılı ve görsel basında 
açıklamalarda bulundu ve 
bulunuyor. TÜSİAD Başkanı’nın 
açıklamalarını görüyoruz. Ama 
TOBB Başkanından hiç ses 
çıkmadı. Tüm odaların bireysel 
olarak açıklama yapması yerine, 
Birlik Başkanı’nın açıklama 
yapmasının daha doğru 
olduğunu düşünüyorum” diye 
konuştu.

Karşıyaka Ataşehir’de 
ikamet ettiğini dile getiren 
Yanık, “Aylardır gece saat 
21.00’dan sonra çok kötü 
bir koku yayılmaya başlıyor. 
Vergisini ödeyen insanlar olarak 
bunu hak etmiyoruz. Yetki 
kiminse gereğini yapmasını 
istiyoruz. Bu konunun mutlaka 
dile getirilmesini istiyorum. 29 
Ekim Cumhuriyet Bayramımızı 
kutluyorum” ifadesini kullandı.

Davut
Yanık

Nedim
Anbar



46 KASIM 2021

GÖRÜŞ

Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Birçok kişinin düşündüğünün aksine 
elma yağı ile elma ağacı ve elma 
meyvesinin hiçbir ilgisi yoktur. Anadolu 
da halk arasında yüzyıllardır şifa dağıtan 
elma yağı, adaçayı olarak bildiğimiz 
bitkinin bir cinsinden elde edilir. Halk 
arasında “çalba otu” olarak da bilinen 
ada çayından damıtılarak elde edilen 
uçucu yağa “elma yağı” ismi verilmiştir. 
Halkımız yüzlerce yıldır bebeklerin gaz 
sancısına, baş ağrısı başta olmak üzere 
tüm ağrılara şifa niyetine kullanmaktadır. 
Elma yağı denmesinin nedeni adaçayı 
bitkisi minik elma şeklinde tohum 
yapmasındandır. Aslında o elma 
şeklindeki tohumlar da bildiğimiz 
elma yağı elde etmede kullanılmaz. 
Anadolu da “acı elma yağı” denen türü 
bu meyvelerden elde edilir. Adaçayı 
bitkimizin yapraklı dalları distile edilerek 

uçucu yağı elde edilmektedir.
Aslında adaçayı yağı olarak ifade 

edilmesi daha doğru olacaktır.
Tıbbi adaçayı (Salvia officinalis L.) 

Anadolu adaçayı (Salvia fruticosa M.) 
bitkilerinin uçucu yağı, ilaç ve parfümleri 
sanayiinde önemli bir yere sahiptir.

“Salvia” sözcüğü sağlığa iyi gelen, 
şifa veren anlamındaki latince “salvere” 
sözcüğünün kökünden türetilmiştir. 
Ben burada iki türünü yazdım, ama 
aslında dünyada 1000’e yakın türü, 
Anadolu’muzda ise 50’den fazlası 
endemik olmak üzere 100’e yakın 
türü ve alt türü mevcut olan geniş bir 
ailedir. Uçucu yağı, ifade ettiğim üzere 
distilasyon yoluyla elde edildiği gibi, 
diğer ekstraksiyon yöntemleri ile de 
ekstraktları elde edilebilir. Uçucu yağı 
gibi bu ekstratlar da fitoterapi, parfümeri 

ELMA YAĞI
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alanlarında kullanılır. Ağrı 
giderici, sakinleştirici, dinlendirici, 
antibakteriel, antioksidan, 
antidiyabetik, antitümör etkileri 
yanı sıra hafıza üzerinde de olumlu 
tesirleri yıllardır bilinmektedir.

Şimdi sıkı durun, çünkü çok 
yeni bir etkisi de çağımızın 
özellikle uzun yaşamın getirdiği 
en büyük belası olan Alzheimer’in 
tedavisinde ortaya çıkmıştır. 
Nature dergisinde yeni yayımlanan 
bu çalışma (Preeti Bakranta, 
Gareth Hall, Thomas A. Bayer), 
dikkatleri olağanüstü çekmiştir ve 
dolayısıyla bu bitkimizden bundan 
böyle çok daha söz edilecek 
gibi durmaktadır. Zira bildiğiniz 
gibi Alzheimer’in kesin tedavisi 
halen yoktur. Sadece yavaşlatan, 
Alzheimer safhasını geciktiren bazı 
ilaçlar vardır. Alzheimer üzerindeki 
etkisini kamuoyuna ilan eden 
Nature dergisindeki bu haber 15 
Kasım 2021 tarihlidir.

( https://www.nature.com/
articles/S 1380-021-01385-7 )

Adaçayı bitkimizden geliştirilen 
aşı, deney hayvanlarında çok 
başarılı olmuştur. Deneyde 
yayımlanan Alzheimer’de beyinde 

biriken amyloid plaklar, aşı 
uygulaması ile yıkıma uğramış, 
hafıza geri gelebildiği ispat edilmiş 
bir çalışmadır. Bu çalışmada aşı 
dışında, adaçayı çay olarak da 
tüketilmesi önerilmektedir.

Alzheimer’e etkisi konusunda 
aslında 2000’li yıllardan beri 
çalışmalar yürütülmekte olup, 
aşı şeklinde uygulama çok yeni 
yöntem olarak gündeme gelmiştir.

Ülkemizde doğrudan vahşi 
hasat ile toplanan adaçayı, 
Anadolu’muzda özellikle de 
Antalya, Demre gibi güney 
bölgelerimizde, ilkel imbiklerle 
uçucu yağ elde edilmek için 
kullanılmaktadır. 6-7 yıldır bazı 
özel firmalar da adaçayını kültüre 
almış, ziraatı yapılmaya başlamıştır. 
Kimyasal yapısında çoğunluklu 
olarak Sineol, Tujonlar, Kafur, 
Borneol, Kamfen Pinen bulunur. 
Türlere göre bu kimyasalların oranı 
değişmektedir.

İlaç olarak adaçayının 
kullanılan kısımları yapraklar, 
taze dallar ve çiçekli dal uçlarıdır. 
Çay olarak demlenebilir ya 
da uçucu yağ çıkarmak için 
kullanılabilir. Ayrıca özellikle et 

yemeklerine verdiği rayiha nedeni 
ile gıda olarak ta kullanıldığı 
bilinmektedir. Arı yetiştiriciliğinde 
de adaçayı balı elde edilmesinde 
kullanılabilmektedir. Bu bal 
özellikle C vitamini zengini bir 
baldır. 

Adaçayı uçucu yağı 
aromaterapinin de çok önemli bir 
ayağını teşkil eder.

Adaçayının olası yan etkilerine 
gelince, öncelikle adaçayı (elma) 
yağının içilmesi tavsiye edilmez. 
Hassas bünyelerde tansiyon 
yüksekliğine sebep olabilir. 
Hamilelik sırasında kullanılması 
sakıncalı olabilir. Sara hastaları 
kullanmamalıdır. Bir de çok bilinen 
bir yan etkisinden söz edersek; 
içeriğinde östrojen hormonu 
olması nedeni ile erkek bireylerin 
fazla tüketmesi tavsiye edilmez. 
(Eyvah, erkeklere Alzheimer yolu 
açıldı. Kadınlar çok şanslı, tabii 
gebe ve emzikli kadınlar hariç.)

Tıbbi adaçayı (Salvia officinalis) 
doğru tür bir bitkidir ve bu 
tür özellikle tıpta daha önemli 
olup, uzmanlar tarafından bu 
türün kültüre alınması tavsiye 
edilmektedir.
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Küresel ekonomide 
belirsizlik atmosferi 

devam ediyor

Dünya ekonomisi gündemine, 
yüksek enflasyon endişeleri 
ve artan belirsizlikler hakim 

olmaya devam ediyor. Güncel 
gelişmeleri değerlendiren IMF, 
küresel ekonomik görünümün 
oldukça belirsiz olduğunu ve aşağı 
yönlü risklerin arttığını belirterek, 
enflasyon ve borç düzeylerinin bir-
çok ekonomide yükseldiğini ifade 
etti. Pandeminin hala önemli bir 
risk unsuru olduğuna dikkat çeken 
IMF, aşılamanın yaygınlaşması-
nın toparlanmayı desteklediğini 
fakat toparlanmayı güvence altına 
almak için ortak eylem gerektiğini 
vurguladı. Gelir dağılımı adalet-
sizliğinin giderek arttığını belirten 
IMF, eşitsizliklerin azalması için 
özellikle gelişmekte olan ekono-
milerin daha çok desteğe ihtiyacı 
olduğunu ifade etti.

Küresel ekonomi gündemi-
nin diğer önemli maddeleri ise 
Roma’da düzenlenen G20 Liderler 
Zirvesi ve Glasgow’da düzenlenen 
Birleşmiş Milletler İklim Zirvesi 
oldu. G20 Liderler Zirvesi’nin 

ana başlıklarını pandemi sonrası 
ekonomik toparlanma, mültecile-
rin geleceği, dijital ekonomi, vb. 
konular oluşturdu. IMF’nin G20’nin 
toparlanmayı desteklemek ve 
artan gelir dağılımı adaletsizliğini 
azaltmak için derhal ortak hare-
kete geçmesi gerektiği yönündeki 
çağrısı, zirveye damgasını vurdu. 

Dünya için son şans olarak 
tanımlanan Glasgow BM İklim 
Zirvesi ise, siyasetçilerin yanı sıra 
küresel şirketlerden, sivil toplum 
kuruluşlarından ve diğer ilgili 
kurumlardan oluşan binlerce 
kişiye ev sahipliği yaptı. Zirvede, 
tüm ülkelerin 2050 yılına kadar 
net sıfır karbon emisyonu taah-
hüdünde bulunması ve Paris İklim 
Anlaşmasını işler hale getirmek 
için daha hızlı aksiyon alınması ön 
plana çıktı. 

Küresel gıda fiyatları yeni 
rekorlar kırmaya devam ediyor. 
Birleşmiş Milletler Gıda ve Ta-
rım Örgütü (FAO), dünya gıda 
fiyatlarının Ekim’de Eylül’e göre 
%3,9 arttığını ve Temmuz 2011’den 

bu yana en yüksek seviyesine 
ulaştığını bildirdi. Özellikle bitkisel 
yağ, tahıl ve süt ürünleri gibi 
temel gıda maddelerinde çift 
haneye varan fiyat artışları endişe 
uyandırıyor. Küresel ekonomideki 
belirsizlikler kadar azalan hasat-
ların arz darlığı yaratması da fiyat 
artışında etkili oluyor. 

Otomotiv, beyaz eşya, bilgi-
sayar gibi çok sayıda sektörü de-
rinden etkileyen çip krizi, yazılım 
ve oyun sektörünü de etkilemeye 
başladı. Oyun konsolu üreticileri, 
çip ve tedarik sorunları nedeniyle 
üretim ve satış hedeflerinde gün-
cellemeye gitti. Özellikle sektörde 
lider konumda olan PlayStation 
gibi ürünlerin yeni versiyonunun 
parça ve lojistik kısıtlarından 
dolayı tasarım değişikliğine gidi-
leceğinin ve satış hedeflerinin de 
düşürüldüğünün açıklanması, çip 
krizinin derinliğini ortaya koyuyor.  

ABD
ABD ekonomisi 2021’in üçüncü 

çeyreğinde %2 büyümeyle, %2,8 

Görseli QR tarama uygulamasında  görüntüleyerek, 
EBSO Araştırma Müdürlüğü 2021 Kasım ayı 
Ekonomik Bültenine erişebilirsiniz.

Aşağıdaki görseli QR tarama uygulamasında görüntüleyerek, Araştırma Müdürlüğü

2017 Ekim ayı Ekonomik Bültenine erişebilirsiniz:

GÖSTERGE
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olan büyüme beklentisinin altın-
da performans kaydetti. Böylece 
ekonomi 3. çeyrekte, 2020’nin 
2’nci çeyreğinden bu yana en zayıf 
büyümesini kaydetmiş oldu. Söz ko-
nusu çeyrekte, kişisel harcamaların 
beklentileri aşarak %1,6 artmasına 
karşın, diğer kalemler beklentilerin 
altında kaldı. Varyant vakaların bek-
lentilerden hızlı yayılması, küresel 
tedarik zincirinde yaşanan aksama-
lar, iş gücü sıkıntıları ve enflasyo-
nist baskılar, ülke ekonomisindeki 
büyümenin beklentilerin altında 
kalmasındaki temel etkenler oldu. 
Ekonomistler, büyümedeki yavaşla-
manın kısa ömürlü olmasını ve son 
çeyrek ile 2022’nin ilk çeyreğinde 
hızlanmasının beklendiğini belirtti.

ABD’de işinden ayrılanların sa-
yısı, Eylül’de yeni bir rekorla kırarak, 
4,4 milyon kişiyle tüm zamanların 
en yüksek düzeyine ulaştı. Böylece 
işi bırakma oranı %3’e yükseldi. İşten 
ayrılmaların en çok arttığı sektör 
hizmet sektörü ve alt kalemler 
bazında; sanat, eğlence-rekreasyon, 
yerel yönetim ve eğitim olarak sıra-
landı. Ayrıca kamu hizmeti alanında 
da yüksek işten ayrılma oranı dikkat 
çekti. İş bırakma oranının yükselişin-
de, pandeminin meslek ihtiyaçlarını 
başlı başına değiştirmesinin etkili 
olduğu belirtiliyor. 

Bununla birlikte, bir diğer olum-
suz performans kaydeden veri ise 
tüketici güven endeksi oldu. Güven 
endeksi, Kasım’da artış beklentile-
rinin aksine aylık 4,9 puan azalarak 
düşüş gösterdi ve 66,8 değerine 
inerek 10 yılın en düşük seviyesine 
geriledi. 

Dış ticaret açığı aylık bazda %11,2 
artarak rekor kırdı ve Ağustos’ta 
72,8 milyar Dolar düzeyinden sonra 
Eylül’de 80,9 milyar dolara çıktı. 
İhraç edilen malların diğer verilerde 
olduğu gibi yükseliş beklentisinin 
aksine düşmesi, dış ticaret açığının 
rekor kırmasında etkili oldu. 

Artan enflasyonist baskılar, 
Amerikan Merkez Bankası’nın 
(FED) faiz politikaları üzerinde de 
merak uyandırıyor. Güncel gelişme-

ler hakkında değerlendirmelerde 
bulunan FED başkan yardımcısı 
Richard Clarida, FED’in faiz oranları-
nı artırmayı değerlendirmekten uzak 
olduğunu belirterek, faiz artışı için 
gerekli koşulların 2022’nin sonunda 
oluşabileceğini açıkladı. ABD eko-
nomisinin, beklentilerin altında sey-
reden büyümeye rağmen ekonomik 
genişlemeye geçiş yaptığına işaret 
eden Clarida, uygulanan para ve 
maliye politikası eylemlerinin ekono-
mik toparlanmaya ciddi düzeyde 
destek sağladığını kaydetti. Başkan 
yardımcısı ayrıca, enflasyona yönelik 
risklerin yukarı yönlü olduğunu fakat 
iş gücü piyasası ve küresel tedarik 
zincirlerindeki sorunlar azaldıkça 
enflasyon baskılarının gevşemesini 
beklediğin ifade etti. 

Euro Bölgesi | AB
Enflasyonist baskılar, AB ve Euro 

Bölgesi genelinde etkili olmaya 
devam ediyor. AB Merkez Bankası 
(ECB) Başkanı Lagarde, enflas-
yonun düşmesinin öngörülenden 
daha uzun zaman alacağını söyledi. 
Lagarde, bölgede yüksek seyreden 
enerji fiyatları ve tedarik zinciri 
darboğazlarının enflasyonun kalıcı 
olmasında etkili olduğunu belirtti. 
Arz sıkıntılarının ne kadar devam 
edeceği belirsiz olmakla birlikte, 
2022’de kademeli düşüş beklendiği-
ni belirten Lagarde, bu doğrultuda 
enflasyonun gelecek yıl düşmesini 
beklediklerini açıkladı. 

Artan arz sıkıntıları ve enerji 
dar boğazının, son çeyrek büyüme 
üzerinde de olumsuz etkili olması 
bekleniyor. AB Komisyonu da ben-
zer doğrultuda enflasyonun gelecek 
aylarda daha da artmasını 2022’de 
ise aşamalı olarak azalmasını bekle-
diklerini belirtti.

Enflasyonist baskılara rağmen, 
Euro Bölgesi’nde sanayi üretimi hız 
kesmedi.  Eylül’de piyasa beklen-
tilerinin üzerinde büyüyen sanayi 
üretimi, aylık bazda %0,2 düşse de, 
yıllık bazda %5,2 arttı. Beklentile-
rin yaklaşık 1 puan üzerinde gelen 
sanayi üretiminin artmasında, giyim 

eşyası gibi dayanıklı olmayan mal 
üretimi ve makina ve ekipman üreti-
mi etkili oldu.   

Almanya
Almanya’da enflasyon yükselme-

ye devam ediyor. Eylül ayında %4,1 
olan yıllık enflasyon, Ekim’de %4,5’e 
yükseldi. Enflasyon artışında, AB ge-
nelinde etkili olan enerji fiyatlarının 
artışı ve arz-tedarik sıkıntıları etkili 
oldu. Böylece enflasyon, 1993’ten 
beri en yüksek düzeyinde kalmaya 
devam etti. Özellikle, enerji fiyat-
larının yıllık bazda %18,6 gibi ciddi 
düzeyde artması, kış aylarına ilişkin 
enerji dar boğazı endişelerini artırı-
yor. Diğer taraftan, gıda fiyatlarında 
%4,4’lük rekor artış da bir diğer en-
dişe kaynağı oluyor. Gelecek aylarda 
daha yüksek enflasyon oranlarının 
görülebileceği fakat AB genelinde 
olduğu gibi 2022 ortalarında enf-
lasyonun kademeli düşüşe geçeceği 
öngörülüyor.  

Ekonomideki belirsiz görünüm 
ve artan vakalar, Almanya’daki istih-
dam piyasasını etkilemeye devam 
ediyor. Şirketlerin açık pozisyon 
sayısı üçüncü çeyrekte pandemi 
öncesi seviyeyi aşarak 1,39 milyona 
yükseldi. Özellikle lojistik ve imalat 
sektörlerindeki açık pozisyon artışı 
dikkat çekti. Lojistik sektöründeki 
açık pozisyon sayısı çeyreklik bazda 
%41 artarak 68 bine ulaşırken, imalat 
sektöründeki açık pozisyonlar ise 
%10 artışla 163 bine yükseldi.

Almanya’da ekonomik gidişatın 
önemli göstergelerinden olan ZEW 
Mevcut Durum Endeksi belirsizlikle-
re rağmen, Kasım’da 31,7 seviyesine 
yükselerek beklentilerin üzerinde 
açıklandı. Ekonomistlerin beklentisi, 
endeksin 20 düzeyine gerileyeceği 
yönündeydi. Veriyi ve güncel geliş-
meleri değerlendiren ZEW Enstitüsü 
Başkanı finans piyasaları uzmanla-
rının gelecek 6 ay için daha iyimser 
bir bakış açısı içerisinde olduklarını 
söyledi. Özellikle, 2022’ye ilişkin 
olumlu beklentiler, endeksin yüksel-
meye devam etmesini sağlayabilir. 
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İngiltere
İngiltere’de tedarik 

zinciri ve arz sıkıntıları, be-
lirsizlikleri artırmaya devam 
ediyor. İkinci çeyrekte %5,5 
büyüyen ekonomi, söz 
konusu sıkıntıların etkisiy-
le, üçüncü çeyrekte %1,3 
büyüdü. Böylece 2021’de 
çeyrekler bazında en zayıf 
büyüme kaydedilmiş oldu. 
Arz sıkıntıları, ithalatın 
pahalı hale getirmeye baş-
laması, zayıflayan ticaret 
ve enerjideki dar boğaz, 
büyümenin önceki çeyreğe 
kıyasla yavaşlamasında 
etkili oldu. Söz konusu 
sıkıntıların etkisiyle, büyümenin son 
çeyrekte de beklentilerin altında kal-
ması, ancak 2022’de toparlanmanın 
başlaması bekleniyor. 

İngiltere’de tüketici enflasyo-
nu, Ekim’de aylık bazda %3,1, yıllık 
bazda %4,2 oranında artarak, son 10 
yılın zirvesine çıktı. Özellikle; gıda, 
enerji ve temel yaşam maliyetlerinin 
artması, tüketicileri zor durumda 
bırakıyor.

İngiltere Merkez Bankası (BoE) 
Başkanı Andrew Bailey, güncel 
gelişmeleri değerlendirdiği bir top-
lantıda, ülkedeki artan enflasyondan 
son derece rahatsız olduklarını açık-
ladı. Hedef düzeyin üzerinde olan 
enflasyona ilişkin istenilen rotanın 
mevcut oran olmadığını belirten 
BoE başkanı, ekonomideki en büyük 
önceliğin enflasyonla mücadele 
olması gerektiğini, ancak mevcut 
konjonktürün durumu zorlaştırdığını 
açıkladı. Ancak, mevcut duruma 
rağmen BoE, güncel toplantısında 
politika faizinin %0,1 düzeyinde 
sabit tutarak, faiz artırımında acele 
edilmeyeceği sinyalini verdi.

Japonya
Japonya, tüm dünyada pan-

demi teşviklerinin sonlandırıldığı 
bu dönemde, diğer tüm ülkelerin 
aksine, yeni bir teşvik paketinin 
uygulamaya konacağını açıkladı. Hü-
kümet, 490 milyar Dolar tutarındaki 

yeni paketin, pandeminin olumsuz 
ekonomik etkilerinin hala tam olarak 
aşılamaması sebebiyle hazırlandığını 
açıkladı. Pakette, KOBİ’lere teşviğin 
yanı sıra, ailelere nakdi yardım gibi 
destekler de ele alındı. Ancak, yeni 
teşvik paketinin hali hazırda artmış 
olan enflasyonist baskıları daha da 
artıracağı ve ekonomi üzerindeki 
maliyetleri yükselteceği yönünde 
eleştirilerin de hedefi oldu.

Japonya Merkez Bankası (BOJ), 
gerçekleştirdiği güncel toplantı-
da para politikasında değişikliğe 
gitmeyerek, faiz oranlarını ve varlık 
alım programlarını sabit tuttu. BOJ, 
2021 için enflasyon ve büyüme tah-
minlerini ise düşürdü. Diğer Merkez 
Bankalarının aksine, kriz tedbirle-
rinin sonlandırılmasını, dolayısıyla 
da faizlerde değişikliğe gidilmesini 
daha uzun vadelere yaymayı plan-
layan BOJ, 2021 enflasyon tahminini 
de sürpriz bir şekilde %0’a düşürdü. 
Güncel gelişmeleri de değerlendiren 
BOJ, özellikle hizmet sektörünün 
pandemi kaynaklı olarak baskı al-
tında kalmaya devam edeceğini, ih-
racat ve üretim de tedarik sıkıntıları 
nedeniyle dönemsel olarak yavaş-
layacağını belirtti. Ancak, 2022’de 
pandeminin ve tedarik sıkıntılarının 
aşıldıkça ekonominin de toparlan-
ması bekleniyor.    

Japonya’da bir diğer önemli 
gündem maddesi seçim oldu. Halk, 

49. dönem Temsilciler Meclisini 
belirlemek için sandık başına gitti 
ve seçim sonuçlarında iktidardaki 
Liberal Demokrat Parti, Mecliste bir-
çok sandalye kaybetmesine rağmen, 
parlamento çoğunluğunu korudu. 
Partinin, beklentilerden daha fazla 
oy oranıyla seçimlerden galip çık-
ması sonucu, ekonomi politikaların-
da bir istikrarsızlık yaşanmayacağı 
algısını güçlendirerek, hisse senetle-
rinin değer kazanmasını sağladı.

Çin
Çin’de artan emtia fiyatları, gay-

rimenkul piyasasının çökeceğine iliş-
kin yorumlar ve enerji arzı sıkıntıları, 
üretimi olumsuz etkilemeye devam 
ediyor. İmalat PMI, eşik düzeyin 
altında kalmaya devam etti ve Ey-
lül’ün ardından Ekim’de de daralma-
ya işaret etti. Söz konusu gelişmeleri 
değerlendiren Goldman Sachs, Çin 
ekonomisinde büyümenin hız kese-
ceğini açıkladı ve büyüme tahminini 
%4,8’e indirdi. Söz konusu büyüme, 
Çin’de kriz yılları dışında görülen en 
düşük büyüme oranı olarak dikkat 
çekiyor. Goldman Sachs, pandemi 
tedbirlerinin devam etmesinin, gay-
rimenkul sektöründeki sorunların, 
ihracatta normalleşmenin ve enflas-
yonist baskıların, faaliyet karlılıklarını 
azaltarak, büyümeyi yavaşlatacak 
faktörler olduğunu belirtti. Ayrıca, 
tüketici enflasyonunun ılımlı bir seyir 
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izleyeceği, üretici enflasyonunun 
ise daha keskin şekilde yükseleceği 
yönündeki öngörü de dikkat çekti. 

Çin’de üretimdeki daralmaya 
rağmen, ihracat hız kesmedi. Ekim 
ayı ihracatı yıllık %27 artışla 301 
milyar Dolar’a, ithalatı ise %21 artışla 
216 milyar Dolar’a çıktı.  Böylece, 
Eylül’de 67 milyar Dolar olan dış 
ticaret fazlası, Ekim’de 85 milyar 
Dolar’a yükseldi. Tedarik ve arz 
sıkıntılarıyla, çip krizi gibi sorunlara 
rağmen ihracat ile dış ticaret fazla-
sının yükselmesi, olumlu bir gelişme 
olarak kaydedildi.  

Pekin’de, Çin’deki üçüncü 
menkul kıymetler borsası kurularak 
işlemlere başladı. Söz konusu yeni 
borsada, ülkede giderek büyüyen 
teknoloji, internet ve hizmetler 
sektörlerindeki yenilik odaklı küçük 
ve orta ölçekli işletmelere yatırım 
sağlaması amaçlanıyor. Başlangıç 
seviyesinde 81 şirketin işlem gördü-
ğü borsa, ekonomistlerce, Çin finans 
piyasalarının gelişimi açısından bir 
milat olarak değerlendirilerek, borsa 
ile yenilik odaklı kalkınmanın ve 
dengeli büyümenin teşvik edileceği 
belirtildi. 

Hindistan
Hindistan ekonomisi toparlan-

masını sürdürürken, karşı karşıya 
kaldığı mali riskleri de artıyor. 
Hindistan ekonomisi ile ilgili güncel 
gelişmeleri değerlendiren Fitch 
Ratings, ülkedeki hızlı ekonomik 
toparlanmaya rağmen yüksek 
borçlanma ve zayıf finansal yapı se-
bebiyle risklerin arttığı değerlendir-
mesinde bulundu. Risklerin özellikle 
orta vadede etkili olduğunu ifade 
eden Fitch Ratings, Hindistan’ın 
kredi notunu BBB-’de ve görünü-
münü negatifte tutmaya devam etti. 
Mevcut mali yılın, %8,7 büyüme ile 
tamamlanacağı öngörüsünde bulu-
nan Fitch Ratings, makro ekonomi-
ye dair yapısal politikaların giderek 
önem kazanacağını vurguladı.   

Hindistan’daki ekonomik topar-
lanmaya rağmen, tüketiciler hala 
gelir darlığı problemi ile mücadele 

ediyorlar. Ülke genelinde yapılan 
güncel bir araştırma, ekonomiyi de-
rinden etkileyen pandemi sırasında 
kapanan şirketler ve işten çıkarma-
lar nedeniyle yaklaşık 230 milyon 
kişinin yoksulluk sınırının altında 
yaşamaya başladığını ve halkın 
maliyetlerini karşılamak için yastık 
altındaki altınlar ile diğer varlıklarını 
satma yoluna gittiğini ortaya koydu. 

Ayrıca, Hindistan’ın önemli bir 
enerji ithalatçısı olması da, küre-
sel enerji enflasyonundan oldukça 
olumsuz etkilenmesine sebep 
olan bir diğer faktör olarak dikkat 
çekiyor. Artan enerji maliyetleri, 
enflasyonun gelecek aylarda daha 
da artmasına ve yoksul kişi sayısının 
yükselmesine sebep olabilir.  

Güney Kore
Güney Kore’de ekonomik 

toparlanma güçleniyor. Hanehalkı 
gelirleri, 3. çeyrekte %8 artışla rekor 
kırarak, 2006’dan beri en yüksek 
düzeye ulaştı. Söz konusu artışla bir-
likte, bir ailenin ortalama aylık geliri 
4 bin Dolar oldu. Bunun yanında, 
söz konusu çeyrekte hanehalkının 
aylık harcamaları da %7 artışla orta-
lama 2.960 Dolar’a ulaştı. Gelirlerin 
yanı sıra harcamaların da artması, 
ekonominin desteklendiğine dair 
önemli bir işaret olarak yorumlandı.

Küresel gıda ve enerji fiyat-
larındaki artış Güney Kore’deki 
ekonomik toparlanmaya rağmen, 
enflasyonist baskıyı da beraberinde 
getiriyor. Özellikle üretici fiyatlarının 
artması, maliyetleri de yükseltiyor. 
Ekim’de aylık bazda %0,8, yıllık 
bazda %8,9 artan üretici enflasyonu, 
son 13 yıldaki en keskin artış olarak 
kaydedildi. Özellikle fabrika ürün 
maliyetlerinin son 17 aydır kesintisiz 
olarak yükseliş içinde olması, üretici 
maliyetlerinin keskin bir şekilde 
arttığını gösteriyor.

Güney Kore diğer taraftan yük-
sek borçluluk oranıyla da müca-
delesini sürdürüyor. Açıklanan son 
veriler itibariyle, borçların milli gelir 
içindeki oranının 2. çeyrek itibariyle, 
yıllık bazda %6 artışla %104,2 ora-

nına ulaştığı açıklandı. Söz konusu 
borçluluk oranı, Güney Kore’nin 
gelişmiş ekonomiler arasında en 
yüksek borç oranına sahip ülke 
olduğunu gösteriyor.   

Rusya
Küresel enerji fiyatlarındaki 

artış, lider bir enerji ihracatçısı 
olan Rusya’ya da olumlu yansıyor. 
Ülkenin petrol ihracat geliri, 2021 yılı 
Ocak-Eylül döneminde geçen yılın 
aynı dönemine göre %41 artarak 
77,9 milyar Dolar’a çıktı. Bununla 
birlikte, petrol ihracat hacmi yılın ilk 
9 ayında yıllık bazda %5,8 azala-
rak 171,3 milyon tona geriledi. Söz 
konusu veriler itibariyle, petrol ve 
doğal gaz ihracat tutarı, Rusya’da 
federal bütçenin yaklaşık %40’ını 
oluşturuyor. Artan enerji fiyatları, 
milli gelir açısından enerjiden elde 
edilen gelirlerin de artmaya devam 
etmesini sağlayacak.

Söz konusu gelir artışlarının da 
etkisiyle, Rusya ekonomisi 3 çeyrek-
te yıllık bazda %4,3 büyüdü. Enerji 
gelirlerinin yanı sıra, perakende 
ticaret ve kamu hizmet gelirlerinde-
ki artışlar da büyümeyi destekledi. 
Ekonomistler söz konusu büyüme-
nin olumlu olmakla birlikte, özellikle 
artan gıda enflasyonu sebebiyle 
tüketici gelirlerine tam olarak yansı-
yamadığına dikkat çekti. Büyümenin 
son çeyrekte, bir miktar ivme kaybe-
debileceği öngörülüyor. 

Rusya Merkez Bankası Başkanı, 
dünya genelinde artan enflasyonun, 
Rusya için de önemli bir sorun ol-
duğuna dikkat çekerek, enflasyonun 
artmasını önlemek zorunda oldukla-
rını belirtti. Merkez Bankası’nın gele-
cek toplantılarında yeni faiz artırım-
larının gündeme alınacağını belirten 
Başkan, insanları yoksullaştıran 
enflasyon probleminin, ekonomik ol-
duğu kadar toplumsal sorunlara da 
yol açtığını vurguladı. Bu sebeple, 
enflasyonun önüne geçmek için her 
türlü politikanın uygulanacağını ve 
%5 gibi faiz oranlarına en az 2023 
ortalarına kadar dönülemeyeceği 
vurgulandı.
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Ege Bölgesi’nin Ekim ayı ihracatı 

1,516 milyar dolar
Egeli ihracatçılar Ekim ayında 

yüzde 23’lük artışla 1 milyar 
516 milyon dolarlık ihracata 

imza attı. Ege İhracatçı Birlikleri 
bünyesindeki firmalar 2021 yılının 
10 aylık döneminde 13 milyar 335 
milyon dolarlık ihracat rakamına 
ulaşarak, 2020 yılındaki 13 
milyar 4 milyon dolarlık ihracat 
performansını geride bıraktı. 
EİB’nin son bir yıllık dönemdeki 
ihracatı ise; yüzde 24’lük artışla 
12, 7 milyar dolardan 15,8 milyar 
dolara yükseldi.

Ege Bölgesi’nde faaliyet 
gösteren ihracatçıların Ekim 
ayındaki 1 milyar 516 milyon 
dolarlık ihracat performansı, 82 
yıllık tarihinde en yüksek Ekim ayı 
ihracatı olurken, 2021 yılı Haziran 

ayındaki 1 milyar 550 milyon 
dolarlık rekorundan sonraki aylık 
bazda en yüksek ihracat rakamı 
olarak kayıtlara geçti.

Sektörel durum
Ege İhracatçı Birlikleri çatısı 

altındaki 12 ihracatçı birliğinin 
10 tanesi Ekim ayında ihracatını 
artırırken, 2 birlik 2020 yılı Ekim 
ayı performansının gerisinde 
kaldı.

Egeli ihracatçılar, Ekim ayında 
845 milyon dolarlık sanayi 
ürünleri ihraç ederken, tarım 
ürünleri ihracatı 580 milyon 
dolara ulaştı. Ekim ayında, 
madencilik sektörünün EİB 
ihracatına katkısı ise; 91, 6 milyon 
dolar oldu.

Ege Demir ve Demirdışı 
Metaller İhracatçıları Birliği, Ekim 
ayında yüzde 130’luk rekor artışla 
ihracatını 115, 6 milyon dolardan 
266, 3 milyon dolara taşırken, 
son 1 yıllık dönemdeki ihracatı 
yüzde 61’lik artışla 1 milyar 310 
milyon dolardan, 2 milyar 107 
milyon dolara taşıdı. EDDMİB, EİB 
bünyesinde 2 milyar dolar barajını 
geçen tek birlik oldu.

2020 yılında maskenin 
sürüklediği medikal tekstil 
ihracatıyla adından söz ettiren 
Ege Hazırgiyim ve Konfeksiyon 
İhracatçıları Birliği’nin hızı 
medikal tekstil ürünlerindeki 
ihracatın gerilemesiyle düştü. 
EHKİB’in ihracatı Ekim ayında 
yüzde 5’lik kayıpla 136 milyon 
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dolardan, 129, 8 milyon dolara indi.
Türkiye’nin geleneksel ihraç 

ürünlerinden kuru incirin 2021/2022 
sezonundaki ihracat yolculuğu 6 
Ekim 2021 tarihinde başladı. Kuru 
incirin 55 milyon dolarlık katkısıyla 
Ekim ayında 119 milyon dolarlık 
ihracat yapan Ege Kuru Meyve ve 
Mamulleri İhracatçıları Birliği EİB 
bünyesinde en çok ihracat yapan 
üçüncü birlik olarak zirve ortağı 
oldu.

Narenciye sezonunun 
başlamasıyla ihracatta yoğun bir 
dönem geçiren Ege Yaş Meyve 
Sebze İhracatçıları Birliği Ekim 
ayında 118 milyon dolarlık dövizi 
Türkiye’ye kazandırdı. Ekim ayında 
100 milyon dolar barajını geçen 
bir diğer birlik 115 milyon dolarlık 
ihracatla Ege Su Ürünleri ve 
Hayvansal Mamuller İhracatçıları 
Birliği oldu.

Hububat bakliyat yağlı 
tohumlar ihracatı 
yüzde 96 arttı
Ege Maden İhracatçıları Birliği 

91, 6 milyon dolarlık ihracat 
performansı gösterirken, Ege 
Hububat Bakliyat Yağlı Tohumlar 
ve Mamulleri İhracatçıları Birliği 
yüzde 96’lık ihracat artış hızıyla 74, 
5 milyon dolarlık ihracat seviyesine 
ulaştı.

Ege Tütün İhracatçıları Birliği 
71, 6 milyon dolarlık ihracat kayda 
alırken, Ege Mobilya Kağıt ve 
Orman Ürünleri İhracatçıları Birliği 
yüzde 14’lük artışla ihracatını 63 
milyon dolara taşıdı.

Ege Tekstil ve Hammaddeleri 
İhracatçıları Birliği 33 milyon 
dolarlık ihracat yaparken, ihracatını 
yüzde 14 geliştirdi.

Zeytin ve zeytinyağı 
ihracatı yeni sezona 
yüzde 16 artışla girdi
Zeytin hasat sezonunun 

başladığı bugünlerde Ege Zeytin ve 
Zeytinyağı İhracatçıları Birliği, Ekim 
ayında dış satımını yüzde 35’lik 
gelişimle 12 milyon dolardan 16 

milyon dolara taşıdı ve yeni sezona 
moralle girdi.

Ege Deri ve Deri Mamulleri 
İhracatçıları Birliği 15, 8 milyon 
dolarlık ihracata imza atarken 
ihracatını yüzde 37 geliştirdi.

Ege İhracatçı Birlikleri 
bünyesinde temsil edilmeyen 
sektörlerin ihracat performansında 
kimya sektörü 155 milyon dolarlık 
ihracatla EİB çatısı altında temsil 
edilmesi gerektiğinin mesajını Ekim 
ayında bir kez daha verdi.

Otomotiv Endüstrisi sektörü 
70 milyon dolarlık, İklimlendirme 
Sektörü 47 milyon dolarlık, Elektrik-
Elektronik sektörü 46 milyon 
dolarlık, makine sektörü ise; 42 
milyon dolarlık ihracat performansı 
gösterdi. EİB’de temsil edilmeyen 
sektörlerin Ekim ayındaki ihracat 
rakamı toplamda 398 milyon dolara 
ulaştı.

Navlun fiyatları Türkiye’yi 
cazip kılıyor
Pandemi sonrasında navlun ve 

hammadde fiyatlarında oluşan tablo 
nedeniyle Avrupa ve ABD başta 
olmak üzere ithalatçıların Uzakdoğu 
yerine Türkiye’ye yönelmesinin 
ihracat rakamlarımıza olumlu 
etkisinin görüldüğüne işaret eden 
Ege İhracatçı Birlikleri Koordinatör 
Başkanı Jak Eskinazi 2021 yılının 
geride kalan iki aylık döneminde 
de ihracat artışlarının sürmesini 
beklediklerini dile getirdi.

2021 yılı sonu için belirledikleri 
16 milyar dolar ihracat rakamına 
kolaylıkla ulaşacaklarına 
inandıklarına vurgu yapan 

Eskinazi, “2022 yılı için 18 milyar 
dolar ihracat hedefliyoruz. Katma 
değerli ihracat için sürdürülebilirlik 
eksenli İnovasyon, Ar-Ge, Tasarım, 
Dijitalleşme başlıklarında projeler 
geliştirmeye devam edeceğiz” diye 
konuştu.

Ege Bölgesi’nin 2021 yılının 
Ocak – Eylül döneminde 13 milyar 
161 milyon dolarlık ithalata karşılık 
18 milyar 454 milyon dolarlık 
ihracat yaptığı bilgisini paylaşan 
Eskinazi, Ege Bölgesi’nin ihracatının 
ithalatını karşılama oranının yüzde 
140’a ulaştığını, Türkiye’nin dış 
ticaret fazlası verme hedefinin 
Ege Bölgesi’nde gerçekleştiğini 
sözlerine ekledi.

Denizli ikinci sıraya 
yükseldi
Ekim ayında Ege Bölgesi 2 

milyar 554 milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdi. İzmir, 1 milyar 360 
milyon dolarlık ihracata imza 
atarken, Denizli 424 milyon dolarlık 
ihracatla ilk kez Manisa’yı geçerek 
Ege Bölgesi’nde en fazla ihracat 
yapan ikinci il konumuna yükseldi.

Manisa 420 milyon dolarlık 
ihracatla üçüncü sırada yer 
alırken, Aydın 104, 3 milyon 
dolarlık ihracatla ilk kez aylık 
bazda 100 milyon dolar barajını 
aşmayı başardı. Ekim ayında Ege 
Bölgesi’nin ihracatına Balıkesir 69, 4 
milyon dolarlık, Muğla 62, 7 milyon 
dolarlık katkı sağladı.

Kütahya 37, 6 milyon dolar 
ihracat yaparken, Uşak 36 milyon 
dolar, Afyonkarahisar ise; 31 milyon 
dolar ihracat gerçekleştirdi.
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Türkiye’nin Ekim ayı ihracatı, 
geçtiğimiz yılın aynı 
dönemine göre yüzde 

20,2’lik artışla 20,8 milyar dolara 
ulaştı. Bu rakam aynı zamanda 
Cumhuriyet tarihinin en yüksek 
aylık ihracatı oldu. İhracat, yılın 
ilk 10 ayında geçtiğimiz yılın aynı 
dönemine göre yüzde 34’lük 
artışla 181,8 milyar dolara ulaştı.

Toplam 22 sektör söz konusu 
dönemde ihracatını artırdı. 
2,6 milyar dolarlık ihracat 
gerçekleştiren otomotiv sektörü 
ilk sırada yer alırken (yüzde 10,6 
düşüş), 2,3 milyar dolara ulaşan 
kimyevi maddeler sektörü ikinci 
(yüzde 34,4 artış) ve 2,3 milyar 
dolara yaklaşan çelik sektörü ise 
üçüncü oldu (yüzde 108 artış).

Ekim ayında miktar bazında 
ihracat, geçtiğimiz yılın aynı ayına 
göre yüzde 3,3 artarak 15,1 milyon 
ton olarak gerçekleşti. İlk 10 ayda 
ise yüzde 15 artışla 144,2 milyon 
ton ihracat gerçekleştirildi.

Ekim ayında Türkiye’nin 
ihracatçıları 217 ülke ve bölgeye 
satış yaptı. 157 ülkeye yapılan 
ihracat miktarı arttı. Aralarında 
İtalya, İsrail, Yunanistan, Senegal 
ve Kanada’nın da bulunduğu 15 
ülkede, aylık ihracat rekoruna 
imza atıldı.

Ekim ayında en çok ihracat 
gerçekleştirilen ilk 3 ülke ise 1,7 
milyar dolarla Almanya, 1,3 milyar 
dolarla ABD ve 1,2 milyar dolarla 
Birleşik Krallık oldu.

İhracatın tutar bazında en çok 
arttığı ülkeler de 341 milyon dolar 
artışla ABD, 267 milyon dolar 
artışla İspanya ve 194 milyon 
dolar artışla İtalya oldu.

Ülke gruplarına göre ihracata 
bakıldığında ise Türkiye’nin 
en büyük pazarı olan Avrupa 
Birliği’ne (AB-27) ihracat yüzde 
18 artışla, 8,6 milyar dolarlık 
bir hacme ulaşarak yüzde 41’lik 
paya sahip oldu. AB haricindeki 
diğer Avrupa ülkeleri de 
toplandığında Avrupa kıtasının 
Ekim ayı ihracatındaki payı yüzde 
55 oldu. Diğer ülke gruplarına 
bakıldığında,  Yakın ve Orta Doğu 
ülkelerine 3,6 milyar dolar; Afrika 
kıtasının tamamına 2 milyar 
dolar; Uzak Doğu ülkelerine 1,4 
milyar dolar ve Kuzey Amerika’ya 
1,5 milyar dolar ihracat 
gerçekleştirildi.

61 il ihracatını artırdı
İzmir, Ankara, Mersin, Adana, 

Çorum , Zonguldak , Aydın, 
Diyarbakır ve Niğde tarihlerinin 
en yüksek aylık ihracatını 

Ekim ayında gerçekleştirdiler. 
Ekim ayında en çok ihracat 
gerçekleştiren ilk 3 il ise sırasıyla 
8,1 milyar dolarla İstanbul, 1,6 
milyar dolarla Kocaeli, ve 1,3 
milyar dolarla Bursa oldu. Ayrıca 
ihracatını 250 milyon dolar 
artıran İzmir ve 212 milyon dolar 
artıran Hatay, dikkat çekici bir 
performans sergiledi.

İhracatçı sayısı artıyor
İlk kez ihracat yapan firma 

sayısı Ekim’de 2 bin 477 
oldu. Yeni ihracatçı firmalar, 
Ekim ayında 107 milyon 
dolarlık ihracat gerçekleştirdi. 
Yılbaşından bu yana ihracat 
yapan toplam firma sayısı ise 87 
bini aştı.

Geçtiğimiz ay Euro/Dolar 
paritesinde yaşanan düşüşün 
ihracata etkisi negatif yönlü 180 
milyon dolar oldu. Ancak yılın 
geneline bakıldığında pozitif 
yönlü 3,6 milyar dolarlık bir etki 
söz konusu oldu.

Türk Lirası ile açılan 
beyannamelere göre, 171 
ülkeye toplam 6,6 milyar TL 
tutarında Türk Lirası ile ihracat 
gerçekleştirildi. 7 bin 389 firma, 
ihracat işlemlerinde Türk Lirasını 
tercih etti.

Türkiye Ekim’de 
20,8 milyar dolar 
ihracat gerçekleştirdi
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Enflasyon oranı 2021 yılı Ekim ayında; yıllık 
TÜFE’de yüzde 19,89, Yİ-ÜFE’de yüzde 46,31 
oranında gerçekleşti. Bir önceki aya göre ise 

TÜFE’de yüzde 2,39, Yİ-ÜFE’de ise yüzde 5,24 
oranında artış kaydedildi.

2021 yılı Ekim ayında TÜFE’de ana 
harcama gruplarına göre yıllık en düşük 
artış yüzde 5,29 ile haberleşme grubunda 
gerçekleşti. Bununla birlikte, yüzde 7,88 
ile alkollü içecekler ve tütün, yüzde 8,08 
ile giyim ve ayakkabı ve yüzde 13,12 ile 
eğlence ve kültür en düşük artışın olduğu 
diğer gruplar olurken, yüzde 27,41 ile 
gıda ve alkolsüz içecekler, yüzde 25,23 ile 
lokanta ve oteller ve yüzde 23,03 ile ev 
eşyası artışın en yüksek olduğu gruplar 
oldu. 

İstatistiki bölgelere göre yapılan 
ayrımda; İzmir’de TÜFE yıllık bazda yüzde 
18,91, aylık bazda yüzde 2,03 oranında 
arttı.

Yİ-ÜFE’de sanayinin dört sektörünün 

yıllık bazdaki değişimleri; madencilik ve taş 
ocakçılığında yüzde 32,25, imalatta yüzde 45,94, 
elektrik, gaz üretimi ve dağıtımında yüzde 53,37 ve 
su temininde yüzde 32,40 artış olarak gerçekleşti.

Ekim ayı enflasyonu
yıllık yüzde 19,89
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İşsizlik oranı 2021 yılı Eylül ayında 
yıllık bazda 0,3 puanlık azalışla 
yüzde 11,5 oranında gerçekleşti. 

İstihdam edilen kişi sayısı 426 bin 
kişi artarken, işsiz sayısı 70 bin kişi 
azaldı. Toplam işsiz sayısı 3 milyon 
794 bin kişi oldu.

2021 yılı Eylül ayında tarım 
dışı işsizlik oranı yüzde 13,3 olarak 
kaydedildi. Diğer taraftan, genç 
nüfusta işsizlik oranı yüzde 21,5 
oranında, geniş tanımlı işsizlik 
oranı olan atıl işgücü oranı ise 
bir önceki aya göre 0,2 puanlık 
artışla yüzde 21,9 seviyesinde 
gerçekleşti. İşsizlik oranı; 
erkeklerde yüzde 10,0; kadınlarda 
yüzde 14,6 oranında kaydedildi.

2021 yılı Eylül döneminde 
istihdam edilenlerin yüzde 17,0’ı 
tarım, yüzde 21,9’u sanayi, yüzde 
6,2’si inşaat, yüzde 54,9’u ise 
hizmet sektöründe yer aldı. 

Bir önceki aya göre, istihdam 
edilenlerin sayısı tarım sektöründe 
21 bin kişi, sanayi sektöründe 218 

bin kişi, inşaat sektöründe 13 bin 
kişi ve hizmet sektöründe 175 bin 
kişi arttı.

Eylül’de işsizlik yüzde 11,5
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Cari işlemler hesabı; 
2021 yılı Ağustos 
ayında 10 ay sonra 

528 milyon dolar ile fazla 
verdi.

Dış ticaret açığındaki 
daralma, taşımacılık ve 
seyahat gelirlerindeki 
artışlar cari açıkta 
iyileşmede etkili oldu. 12 
aylık kümülatif cari açık 23 
milyar dolara gerileyerek 
yaklaşık son 1 yılın en düşük 
seviyesinde gerçekleşti.

2021 yılı Ağustos ayında Ekim 
2020’den bu yana net doğrudan 
yatırımlar 319 milyon dolar ile ilk 
kez sermaye çıkışı gerçekleşti. 
Portföy yatırımlarında 1,3 milyar 
dolarlık sermaye girişi yaşandı. 
Diğer yatırımlarda 2020 yılı 
Mayıs ayından bu yana 7,3 milyar 
dolar ile en yüksek sermaye girişi 
kaydedildi.

2021 yılı Ağustos ayında 
rezerv varlıklarda 13,2 milyar 
dolar artış gerçekleşti. 12 aylık 
kümülatifte ise, 34,4 milyar 
dolara ulaştı. Ağustos ayında 
net hata ve noksan kaleminde 
4,5 milyar dolar ile sermaye 
girişi gerçekleşti. 2021 yılı Ocak-
Ağustos döneminde 13,5 milyar 
dolar kaydedildi.

Önümüzdeki ayda da dış 
ticaret açığındaki daralmanın 

devam etmesi, turizm ve 
taşımacılık gelirlerinin pozitif 
seyretmesi, güçlü ihracat 
performansının süregelmesi 
öngörülüyor. Bu bağlamda bu 
kalemlerin cari dengedeki olumlu 
görünümünü desteklemeye 
devam edeceği tahmin ediliyor. 
Bunun yanı sıra petrol ve küresel 
emtia fiyatlarındaki yükselişler 
cari denge üzerindeki riskler 
olarak görülüyor.

Eylül’de cari işlemler hesabı 
1,7 milyar dolar 
fazla verdi
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Sanayi üretim endeksi 2021 
yılı Eylül ayında yıllık bazda 
yüzde 8,9 artarken, aylık 

bazda ise yüzde 1,5 azaldı.
Sanayinin alt sektörleri 

incelendiğinde; takvim etkisinden 
arındırılmış endekste, 2021 
yılı Eylül ayında madencilik ve 
taşocakçılığı sektörü endeksi 
yüzde 7,9, imalat sanayi sektörü 
endeksi yüzde 9,7, elektrik, gaz, 
buhar ve iklimlendirme üretimi 
ve dağıtımı sektörü endeksi 
yüzde 1,0 arttı.

İmalat sanayinin alt 
sektörlerine baktığımızda; Eylül 
ayında yıllık en fazla artış, yüzde 
40,8 ile diğer ulaşım araçlarının 
imalatında gerçekleşti. Bu artışı 
yüzde 19,5 ile diğer imalatlar ve 
yüzde 18,9 ile içeceklerin imalatı 
izledi. Aynı dönemde imalat 
sanayi alt sektörlerinde yüzde 
-10,0 ile bilgisayarların, elektronik 
ve optik ürünlerin imalatında en 
fazla azalış gerçekleşti. Bu azalışı 
yüzde -7,5 ile motorlu kara taşıtı, 
treyler (römork) ve yarı treyler 

(yarı römork) imalatı ve yüzde 
7,3 ile makine ve ekipmanların 
kurulumu ve onarımı imalatı 
izledi.

Mevsim ve takvim etkisinden 
arındırılmış endekse göre; ana 

sanayi gruplarından Eylül ayında 
bir önceki aya göre, sadece 
yüzde 5,5 ile dayanıklı tüketim 
mallarında artış; yüzde -5,0 ile 
sermaye malında en fazla azalış 
gerçekleşti.

Sanayi üretim endeksi Eylül ayında 
yıllık yüzde 8,9 arttı, 
aylık yüzde 1,5 azaldı

GÖSTERGE
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Ekim ayında güven endeksleri
Reel Kesim Güven Endeksi; 2021 yılı Ekim ayında bir önceki aya göre, 3,8 puan azalarak 109,6 ile düşüşünü 

sürdürdü.  
Tüketici Güven Endeksi, 2021 yılı Ekim ayında 2,9 puan azalarak 76,8 ile tekrar düşüşe geçti.

Tüketici güven endeksi ve mevsim etkilerinden arındırılmış reel kesim (imalat sanayi), hizmet, perakende 
ticaret ve inşaat sektörleri güven endekslerinin alt endekslerinin ağırlıklandırılarak birleştirilmesi ile 

oluşturulan Ekonomik Güven Endeksi, 2021 yılı Ekim ayında, bir önceki aya göre, 1,0 puan azalarak 101,4 
değerine geriledi. Ekonomik güven endeksindeki düşüş, tüketici ve reel kesim (imalat sanayi)  güven 

endekslerindeki düşüşlerden kaynaklandı.

GÖSTERGE

Bütçe; 2020 yılı 
Ekim ayında 
4 milyar 

892 milyon TL 
açık vermiş iken, 
2021 yılı aynı 
döneminde 17 
milyar 406 milyon 
TL açık verdi. 
Bütçe gelirleri, Ekim ayında yüzde 22,9 oranında 
artarak 114 milyar 16 milyon TL, bütçe giderleri ise 
yüzde 34,6 oranında artarak 131 milyar 422 milyon 
TL olarak kaydedildi. Geçen yıla göre Ocak-Ekim 
döneminde bütçe dengesinde artış yüzde 46,0 oldu.

 2021 yılı Ekim ayında vergi gelirleri; yıllık bazda 

yüzde 25,5 oranında artarak 96 milyar 117 milyon 
TL seviyesine ulaştı. Faiz hariç giderler yüzde 36,3 
oranında artarak 117 milyar 122 milyon TL olarak 
gerçekleşti. 

Ayrıca, 2020 yılı Ekim ayında 6 milyar 866 
milyon TL faiz dışı fazla verilmişken, 2021 yılı Ekim 
ayında 3 milyar 106 milyon TL faiz dışı açık verildi.

Bütçe Ekim’de 
17,4 milyar TL açık verdi
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 



64 KASIM 2021

GÖSTERGE

Sanayiye ve üretime sırtını yaslayan süper güç

R USYA
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teknofset@gmail.com
www.teknofset.com

Bizim işimiz matbaacılık
ama asıl işimiz
gelişim ve inovasyon.

Çünkü biliyoruz ki,
yeni yönlere giden
eski yol yoktur.
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